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ACTA PLE NÚM. 11/00 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 30 DE NOVEMBRE DE  
2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 30 DE NOVEMBRE DE 2000  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores i quinze 
minuts del dia trenta de novembre de dos mil, es reuneixen a la sala de 
sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els 
termes legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera 
per manifestar que, abans de començar la sessió, donarà lectura a una 
Declaració Institucional de rebuig a l’assassinat del Sr. Ernest Lluch, la qual 
diu així: 
 
 “Davant l’assassinat de l’exministre Ernest Lluch per la banda 
terrorista ETA, el Ple de l’Ajuntament de Cornellà emet la següent declaració 
institucional. 
 
 Manifestem la nostra solidaritat i la del poble de Cornellà de 
Llobregat amb la família d’Ernest Lluch, i amb el Partit dels Socialistes de 
Catalunya, per aquesta pèrdua irreparable. 



 2

 
 Expressem el nostre rebuig, l’extrema consternació i la gran 
indignació que ha provocat aquest acte ignominiós, en acabar amb la vida 
d’una persona amb una trajectòria política i professional marcada per la 
defensa de la tolerància i el diàleg. 
 
 I per últim, volem fer públic el nostre convenciment de què en 
aquests moments la unitat de tots els demòcrates és absolutament fonamental 
per tal d’impulsar totes les formes de diàleg que portin a la desaparició del 
fenomen terrorista.” 
 
  A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, a part d’una 
trajectòria política i professional, ell també afegiria humana. 
 
 El Sr. Alcalde pregunta si estarien d’acord amb aquesta observació, 
que, òbviament, compartim tots, perquè Ernest Lluch era una persona que 
havia vingut a Cornellà més d’una vegada, molt abans de ser Ministre, com a 
Ministre, i, després de ser Ministre. L’última vegada, va ser precisament, a una 
conferència en la inauguració d’un curs de la secció de l’UNED de Cornellà. 
 
 Després d’això la Declaració Institucional queda redactada en els 
termes següents: 
 
 “Davant l’assassinat de l’exministre Ernest Lluch per la banda 
terrorista ETA, el Ple de l’Ajuntament de Cornellà emet la següent declaració 
institucional. 
 
 Manifestem la nostra solidaritat i la del poble de Cornellà de 
Llobregat amb la família d’Ernest Lluch, i amb el Partit dels Socialistes de 
Catalunya, per aquesta pèrdua irreparable. 
 
 Expressem el nostre rebuig, l’extrema consternació i la gran 
indignació que ha provocat aquest acte ignominiós, en acabar amb la vida 
d’una persona amb una trajectòria política, professional i humana marcada 
per la defensa de la tolerància i el diàleg. 
 
 I per últim, volem fer públic el nostre convenciment de què en 
aquests moments, la unitat de tots els demòcrates és absolutament 
fonamental per tal d’impulsar totes les formes de diàleg que portin a la 
desaparició del fenomen terrorista.” 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 10/00, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 26 d’octubre d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que al tercer 
paràgraf de la pàgina 50, en la seva intervenció quan parla sobre les 
al·legacions de l’AVE la penúltima línia diu: 
 
 “... perquè tampoc estigui fet per al Fòrum de les Nacions del 2004 
..., i realment aquí el que s’hauria de dir és: 
 
 “... perquè tampoc estigui fet per al Fòrum Universal de les Cultures 
del 2004...” 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
el cinquè paràgraf de la pàgina 49 diu: 
 
 “... que qui no vulgui pols que no vagi a l’era.”, no recordo haver dit 
això, crec que aquesta cita no és de la meva collita i no la conec, per tant, no 
crec que la hagi fet jo. Crec que la qüestió era que si l’AVE arrasava també, ja 
era la segona vegada que s’arrasava aquell tram del carrer Soler i Cortada. En 
tot cas, no recordo exactament el que vaig dir, però segurament això no, 
potser que “no quieres caldo taza y media”, que és més del meu refranyer. 
 
 El Sr. Alcalde intervé dient que es pot comprovar la cinta, i, si no és 
així, no hi ha cap problema en què quedi recollit.   
 
 Examinada la gravació corresponent a la sessió, s’ha constatat que 
la intervenció literal de la Sra. Espinosa va ser “donde las dan las toman”. 
Consultada amb el Centre de Normalització Lingüística, la traducció a llengua 
catalana de l’esmentada cita es va traduir pel text que figura transcrit a l’acta 
com “... qui no vulgui pols que no vagi a l’era...”. 
 
 

  
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 Al tercer paràgraf de la pàgina 50,  ha de dir: 
 
 “... perquè tampoc estigui fet per al Fòrum Universal de les Cultures 
del 2004...” 
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 Al cinquè paràgraf de la pàgina 49 ha de dir: 
 
 “... donde las dan las toman”. 
 
 
  
 2.- Donar compte de l’acord de la Comissió de Govern que a 
continuació s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes del seu coneixement, 
es dóna lectura de l’acord adoptat per la Comissió de Govern, com a conse-
qüència de la seva urgència, en la sessió de data 22 de novembre de 2000, el 
text literal del qual és el següent: 
 
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA D’OBRES, URBANISME, MANTENIMENT, 
SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 Informar desfavorablement l’Estudi Informatiu del projecte “Línia 
d’Alta Velocitat Madrid-Barcelona-frontera francesa. Tram:Aeroport de 
Barcelona-Hospitalet-c/. Mallorca (Barcelona). 
 
 
  “Vist l’Estudi Informatiu del projecte anomenat “Línia d’alta 
velocitat Madrid-Barcelona-Frontera Francesa. Tram: Aeroport de Barcelona-
Hospitalet-c. Mallorca (Barcelona)”, remès a aquest Ajuntament per la Direcció 
General de Ferrocarrils de la Secretaria d’Estat d’Infraestructures del Ministeri 
de Foment als efectes de poder emetre informe sobre l’esmentat projecte en el 
termini de dos mesos, segons consta a l’escrit d’acompanyament presentat en 
el Registre General d’aquest Ajuntament amb número 27.628 de data 22 de 
setembre d’enguany. 
 
 Vist l’escrit del Director General de Ferrocarrils del Ministeri de 
Foment amb Registre General d’Entrada número 33.400 de data 22 de 
novembre d’enguany segons el qual termini per a l’emissió d’informe per part 
dels organismes oficials en relació a l’Estudi Informatiu esmentat finalitza el 
proper dia 28 de novembre. 
 
 Atès que de conformitat amb el que disposa l’article 21.1.s) de la 
Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, és competència de l’Alcalde 
presentar les al·legacions al projecte de referència. 
 
 Atès així mateix que de conformitat amb l’article 23.2.a) del mateix 
text legal correspon a la Comissió de Govern l’assistència a l’Alcalde en 
l’exercici de llurs atribucions. 
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 Per tot el que s’ha exposat el Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures proposa a la Comissió de Govern l’adopció del 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Informar desfavorablement l’Estudi Informatiu del projecte 
“Línia d’alta velocitat Madrid-Barcelona-Frontera Francesa. Tram: Aeroport de 
Barcelona-Hospitalet-C/ Mallorca (Barcelona)”, aprovat tècnicament en data 
30 d’agost de 2000 per la Secretaria d’Estat d’Infraestructures del Ministeri de 
Foment, i, en conseqüència, presentar les al·legacions a l’esmentat traçat que 
es contenen en l’informe que s’adjunta com a annex número 1 i forma part 
integrant del present acord. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a la Secretaria d’Estat 
d’Infraestructures del Ministeri de Foment per al seu coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord al Ple de l’Ajuntament per 
al seu coneixement i efectes.” 
 
  
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que li hagués agradat portar a informar pel Ple aquestes 
al·legacions i l’informe desfavorable, però el termini vencia el dia 28, i, per 
tant, ha estat impossible fer-ho així. 
 
  El Ple anterior ja va aprovar una Moció amb el vot de tots els 
Grups, a excepció del Partit Popular, en la qual s’oposava al traçat de l’AVE 
per considerar-lo inviable tècnica, econòmica i socialment, perquè arrasava 
una escola, ens afectava una carretera que inaugurarem en les pròximes 
setmanes i perquè ens afectava una urbanització que estem construint en 
aquest moment, que és la urbanització de Can Suris. A més, ens impedia la 
construcció d’una residència de gent gran perquè destruïa un conjunt 
d’habitatges de Soler i Cortada, i, perquè també significava el tancament d’un 
fàbrica important de Cornellà que és Nubiola Vilumara. 
 
 En definitiva, perquè era un projecte de traçat de l’AVE que 
recordava uns altres temps, en el que l’important era tirar la via, i, si per això 
s’havia de carregar escoles, cases, això rai. Però sense cap mena de dubte, 
avui, no és assumible ni acceptable, ni per aquest Ajuntament ni per cap dels 
sis Ajuntaments afectats pel projecte de l’AVE. 
 
 Hem aprovat aqueixes al·legacions i informem desfavorablement, 
amb el suport del Consell Comarcal, del Consell Econòmic i Social del Baix 
Llobregat, del Parc Agrari, de les peticions dels treballadors/es de Nubiola 
Vilumara,  i, fins i tot, amb el suport del Govern de la Generalitat de 
Catalunya. Només el Ministeri de Foment i el Partit Popular, en aquest 
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moment, defensen el traçat de l’AVE per Cornellà, i la insensatesa que suposa 
un traçat que, a més, és molt més car econòmicament. 
 
 Ens ha semblat sempre  un tema important. Vàrem fer una 
Comissió Informativa on tots els grups municipals, a excepció del Partit 
Popular, van donar suport a l’informe desfavorable i junt amb els cinc Alcaldes 
restants, el nostre Alcalde, fa uns dies, va presentar una al·legació comú a tots 
els ajuntaments en contra d’aquest traçat, en contra de què no arribi a 
l’aeroport, i de què es faci un AVE que, més que en pensar en Catalunya, en el 
Baix Llobregat i en la nostra zona geogràfica, pensa en què l’aeroport de 
Barcelona no creixi, que Barcelona no arribi a temps al 2004, i, en definitiva, 
que en lloc de avançar, retrocedim. 
 
 La proposta d’al·legacions compta també amb el suport de totes les 
agrupacions i associacions de veïns de la nostra ciutat, i, com deia 
anteriorment, avui, tota la ciutat està en contra d’aqueix projecte, i, 
desgraciadament, l’únic que no està en contra és el Partit Popular. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per contestar al Sr. 
Morlanes, dient que aquí, ara mateix hi ha un públic que vostè li regala les 
oïdes, i, vull dir-li, i això ja s’ho vaig repetir en l’assemblea que vàrem tenir 
amb els veïns, que una cosa és intentar arreglar els problemes de la 
ciutadania, que el Partit Popular estarà amb ells, ha estat i ha demostrat més 
d’una vegada que ha estat amb ells, i una altra cosa és fer demagògia sobre 
una cosa que no s’ha de fer. El Partit Popular no està en contra, el Partit 
Popular s’ha abstingut en vies d’una altra manera de treballar que no és la 
seva.  
 
 El projecte, afegeix, està en exposició pública, per tant, vostès han 
fet al·legacions, i jo, no compartia la manera en què feien vostès les 
al·legacions, ni les comparteixo, crec que s’han d’arreglar els problemes sense 
armar saraus, i quan ja no hi ha més remei, és quan s’han d’armar els saraus. 
 
 Com no compartíem això, jo m’he abstingut,  la qual cosa no vol dir 
que el Partit Popular ha votat en contra, a més, haig de dir perquè se sàpiga, 
que a la resta dels municipis afectats, sembla ser, i ho dic perquè vostè m’ho 
ha dit, els regidors del Partit Popular sí estan a favor, o sigui, o diem una cosa 
o diem una altra. El Partit Popular de Cornellà s’ha abstingut en espera de què 
les negociacions que estic mantenint i estic treballant per un altre costat 
s’acceptin. Ja sé que vostè m’ha dit que no tinc influències, doncs bé, potser 
no les tinc, però estic intentant treballar amb el Ministeri de Foment perquè 
això no es dugui a terme. Jo no estic d’acord amb què l’AVE passi per Cornellà 
i perjudiqui als veïns de Cornellà, simplement tinc una manera de treballar 
que no és la seva, i, per tant, respecti la meva manera de treballar i no “eche 
leña al fuego”, aprofitant que té aquí un públic que l’està escoltant. 
 
 El Partit Popular de Cornellà és tant social i l’interessen tant els 
problemes dels treballadors, -no vaig a dir que més que a vostè- però segur 
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que tant com a vostè, per això cas que no es pogués solucionar el que jo estic 
pretenent solucionar, donaré suport als treballadors/es de Vilumara, com ja 
ho he fet en Fontsanta, i prova d’això són els veïns, no vostès per suposat, i 
estaré amb ells, ho he dit en l’associació de veïns i ho repeteixo aquí perquè 
quedi, i que consti. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que, en aquest cas, 
una mica reiterant-me en les intervencions que ja vàrem fer al Ple anterior, 
crec que “no se puede estar repicando i en misa”. O s’està a favor o no s’està a 
favor, perquè em sembla que és demagog dir que jo vull el bé per a la ciutat, 
però resulta que no soc capaç d’enfrontar-me amb una situació en què el meu 
partit, en aquest moment, segurament està incorrent en una greu afectació 
per a la pròpia ciutat. Per tant, és un comentari per a la Sra. Espinosa del PP, 
em sembla que s’hauria de definir més. 
 
 D’altra banda, dir que és intolerable que un partit perquè estigui en 
el govern sigui capaç de fer qualsevol proposta, o qualsevol canvi en les seus 
projectes, simplement perquè té majoria absoluta i ho poden fer 
tranquil·lament, impunement, passant per damunt de consensos, d’opinions 
raonades, de tot un sentir d’una zona determinada que se sent molt afectada 
per l’AVE. 
 
 Ja hem deixat la discussió estèril sobre quin ens semblava el tipus 
de vehicle que s’havia d’utilitzar, si era l’AVE o no era l’AVE el millor tren que 
podia passar per la nostra comarca. Hem decidit abandonar aqueixa batalla 
perquè ens semblava impossible, però, evidentment, en el traçat que passa per 
la nostra població hem de definir-nos i han de tenir en compte la nostra 
opinió, i això, per més majoria absoluta que hi hagi. Això no és democràtic, 
per tant, no és un partit demòcrata, com diu que ho és. 
 
 Tot seguit intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per manifestar que 
tampoc vol abundar en una cosa que està manifestament vista, quan un està 
en contra de què l’AVE passi pel damunt d’una fàbrica, o tiri a terra un col·legi 
públic de Cornellà vota en contra del traçat, i tot l’altre són romanços. Sap 
quin és el seu problema, Sra. Espinosa?, que els seus companys d’Esplugues i 
d’altres municipis han votat en contra de què l’AVE passi per Cornellà, pel 
damunt del col·legi i per damunt de les fàbriques, i vostè no. Vostè havia 
d’elegir entre la seva ciutat i el seu partit i ha elegit el seu partit, no la seva 
ciutat, i el que no es pot fer és no votar en contra d’aqueix traçat i dir que 
s’està a favor de la gent de Cornellà. Qui no vota en contra de què l’AVE 
destrueixi aqueixa part de la nostra ciutat, està en contra de Cornellà i està a 
favor del seu partit, i aqueix és el seu problema.    
 
 En el Consell Comarcal, el Grup Comarcal del Partit Popular va 
votar a favor de l’al·legació que recull tot allò que hem vist aquí. És a dir, 
s’oposava a això del col·legi, de la fàbrica, de Soler i Cortada, el Grup Popular 
perquè va posar la seva Comarca pel damunt del seu partit, i, hi ha un 
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moment en que allò que és responsable no és dir a tot que sí, sinó defensar els 
interessos dels que li han votat, que és la nostra ciutat. I pretendre, a sobre, 
dir que està vostè negociant amb el Ministeri de Foment, em sembla realment 
una broma. 
     
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que aquest tema serà objecte de discussió en alguna altra ocasió, 
segur, perquè de l’estudi informatiu s’haurà de passar a l’avantprojecte, de 
l’avantprojecte al projecte i, per suposat, que si persisteixen en aquest camí, 
continuadament ho tractarem aquí posicionant-nos en el sentit que ha 
expressat el Tinent d’Alcalde.   
                           
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.- Donar compte del decret de l'Alcaldia que a continuació 
s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es 
dóna lectura del Decret dictat per l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva 
urgència, el text literal del qual és el següent: 
 

- Decret núm.  5434/00 de data 31 d’octubre 
 
 “Vista la proposta de contractació presentada pel Departament de 
Cultura, als efectes d’atendre els treballs de suport tècnic i de taquilles de 
l’esmentat festival, que tindrà lloc a la nostra ciutat durant la segona quinzena 
del mes d’octubre de 2000. 
  
 Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis complementaris i 
específics es realitza tenint en compte aquestes característiques peculiars, 
  

Atès que l’Ajuntament va preveure aquest programa en el 
pressupost per l’exercici 2000, mitjançant la partida 21 451 A0  13100 
denominada laboral eventual/Direcció i Administració de Cultura,  

   
Atès el que preveuen els articles 16 d), 19 i 20 del Reglament del 

Personal al Servei de les Entitats Locals així com amb els articles 12 i 15 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de 
desembre. 
 

Aquesta Tinència d’Alcaldia de Règim Interior i Governació, fent u 
ús de les atribucions que li confereix el Decret d’Alcaldia 3336/1995, de 27 de 
juny, 
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HE  RESOLT 
 

Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport a 
la celebració del Festival Internacional de Pallassos “Memorial Charlie Rivel, 

 
Segon.- Autoritzar la contractació no permanent del personal que 

tot seguit es relaciona, pels dies i períodes que s’indiquen per atendre el servei 
determinat esmentat, en la categoria professional, jornada total  i retribucions 
que també s’especifiquen: 

 
Nom                                   Categoria          Període/dies       Retribució/brutes 

 
XAVIER RAMOS TARDA                          Operari            19 al 30/10/00            63.094’- `pts. 
HECTOR PUENTE GARCIA               Operari            19 al 30/10/00            63.094’- pts. 
PABLO CASTAN VALLE                           Operari            19 al 30/10/00            63.094’- pts. 
SILVIA KUCHINOW TUDURY                   Operari            19 al 30/10/00            63.094’- pts. 
OCTAVI RUIZ ANDREU                            Operari            19 al 30/10/00           63.094’- pts. 
JESUS MORENO GARCIA                        Operari            19 al 30/10/00           63.094’- pts. 
DAVID SANCHEZ FARRAS                       Taquiller        21,22,28 i 29/10/00     19.083’- pts. 
Mª. LOURDES CULEBRAS PERSONAL     Taquillera      21,22,28 i 29/10/00     19.083’- pts. 
 

Tercer.- Establir a l’esmentat personal la resta de condicions 
establertes per al personal laboral d’aquest Ajuntament, 

 
Quart.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 

pròxima sessió. 
 
Cinquè.- Publicar aquest nomenament en el Butlletí Oficial de la 

Província i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que 
estableix l’article 104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
de Règim Local, així com en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en 
els termes exigits per l’article 10 del Reglament de personal al Servei de les 
Entitats Locals de Catalunya.” 
 
  
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 4.- Aprovar l’acord marc de condicions de treball del personal 
d’aquesta Corporació i donar la conformitat al projecte de condicions de 
treball del personal laboral de l’Ajuntament i dels Organismes Autònoms 
pel període comprés  entre l’1 de gener de 2000  i el 31 de desembre de 
2003. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el projecte d'acord de condicions de treball pel personal 
d'aquest Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms pel període 2000-
2003, elaborat per la “Taula de Negociacions” constituïda el passat 19 de maig 
de 2000 com a conseqüència del resultat de les negociacions que han tingut 
lloc entre la Representació de la Corporació i del Personal  i preacord  signat 
entre ambdues parts el passat dia 25 de juliol de 2000, que va ésser ratificat 
en l’Assemblea de tot el personal, 
 
 Atès que per al personal funcionari el projecte s’emmarca dintre del 
que preveuen els articles 30 i ss. de la Llei 9/1987, de 12 de juny, referent als 
òrgans de representació, determinació de les condicions de treball i 
participació del personal al servei de les Administracions Públiques, de 
conformitat amb el que preveuen els articles 225 i ss. del Decreto 214/1990, 
de 20 de juliol del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals 
 
 Atès que el personal laboral de l'Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms resten adherits a aquest acord marc, en funció de la proposta 
acceptada per la Corporació en data 16 de maig de 2000, i es proposa un 
annex com acord que desenvolupa determinats aspectes que s'han de 
contemplar en el seu pacte específic, 
 
 El President de la Comissió Informativa de Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple Municipal l'adopció del present 
 

ACORD  
 
 Primer.- Aprovar l’acord marc de condicions de treball del personal 
d’aquesta Corporació, pel període comprés entre l’1 de gener de 2000 i el 31 de 
desembre de 2003, que s’adjunta i que forma part integrant del present acord. 
 
 Segon.- Donar la conformitat al projecte de pacte de condicions de 
treball del personal laboral de l’Ajuntament i dels Organismes Autònoms, pel 
període comprés entre l’1 de gener de 2000 i el 31 de desembre de 2003, que 
s’adjunta i que forma part integrant del present acord, facultant a la Tinència 
Alcalde de Interior, Comerç i Comunicació per la seva subscripció formal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que és un acord que, segons el seu parer, 
és bastant satisfactori per a les parts, tant per als representants dels 
treballadors, com per a la Corporació, perquè genera un marc de condicions 
estables per als propers anys, fins al 2003. A diferència d’altres acords que 
hem adoptat en el passat, crec que aquest té algunes novetats importants 



 11

relacionades amb el manteniment del poder adquisitiu dels salaris i les  
retribucions de les persones que treballen, i, per altra banda, elements 
relacionats amb això com és el programa per a la creació d’un pla de 
modernització de l’organització i l’establiment de nous sistemes d’incentius. 
 
 Crec que aquest programa -que està relacionat amb moltes més 
actuacions que s’estan emmarcant en aquests moments en l’organització i 
amb els programes de qualitat i amb una sèrie d’incentius que s’estan 
estudiant-, permetrà adaptar la nostra organització a un nou pas amb la 
complicitat -espero- i amb el consens de les parts, tant de la Corporació, com 
dels representants dels treballadors. 
 
 El conveni en sí és bastant repetitiu, partint de la base de què la 
jornada que hi ha en aquest Ajuntament des de fa molts anys, és una jornada 
reduïda i actualitzada a les 35 hores. Tot i així, hi havia un col·lectiu amb el 
qual hi havíem iniciat fa molts anys aqueix camí que es va detenir perquè la 
part dels treballadors no estava d’acord, i ara ho hem reprès, és el col·lectiu de 
la Brigada, per la qual  iniciem una reducció de la jornada anual. 
 
 Crec que l’important és tenir un marc estable, que quedin clares les 
regles del joc, per on han d’anar el sistema d’incentivació i retribucions 
d’aquest Ajuntament, i permet, a la vegada, establir nous programes que 
innovaran, espero, en el futur la nostra organització. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, efectivament, aquest 
ha estat un acord signat pels treballadors i per això no té cap element en 
contra. En tot cas, ho tindria, si no s’hagués garantit el poder adquisitiu dels 
treballadors, però hi ha una clàusula que així ho contempla i, per tant, no tinc 
res més a dir, però vull deixar constància d’això.  
 
  Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’IC-
V,  senyor Miguel López Sánchez, per manifestar que repetiint això que ha dit 
el Sr. Flórez, de què quan les dues parts, la social i la podríem dir, patronal, 
han arribat a un acord, crec que tots hem d’estar satisfets, i, sobretot, els que 
ens movem en el terreny sindical.  
 
 Pels contactes que he tingut amb companys que treballen en aquest 
Ajuntament, és un acord bo, interessant, i, sobretot, crec que s’ha de destacar 
una cosa que és molt important, l’esforç que s’ha fet. Esforç que, quan 
parlàvem de les ordenances, si no recordo malament, ja dèiem que una de les 
coses que havíem de tenir en compte era no solament allò que podia suposar 
els diners que havíem de dedicar per a millorar la nostra ciutat, sinó també 
una partida que era per al conveni dels treballadors. 
 
 En aquests moments és important que es pugui arribar a acords 
d’aquest tipus, malgrat d’aquells que, d’alguna manera, volen llastrar el fet 
que els treballadors puguin mantenir el seu poder adquisitiu, quan plantegen 
unes congelacions salarials que ni molt menys arriben als desviaments que 
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està tenint l’IPC. Em refereixo, en concret, al govern quan als treballadors de 
l’administració se’ls planteja un augment del 2% res mes, i que, d’alguna 
forma, recomana que la resta de treballadors vagi per aquest camí, quan 
sabem que no està acomplint les previsions dels IPC i dubto molt, -no només 
jo sinó que ho dubta molta gent- que a l’any pròxim ho vagi a repetir degut a 
la mala política econòmica que està fent el govern de l’estat espanyol. 
 
 Aleshores, continua manifestant el Sr. López, crec que és molt 
important que aquest Ajuntament hagi arribat a un acord amb els 
treballadors, de mantenir el poder adquisitiu, i per això, crec que ens hem de 
felicitar, tant a uns com als altres i, donarem suport a totes les accions que es 
puguin perquè això es pugui acomplir. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que si els treballadors i 
la patronal estan d’acord sobren les paraules. El seu Grup també està d’acord. 
 
 Intervé el Sr. Balmón per dir que ell no s’hi sent patronal, això 
indica, per aclarir-ho, per fer un  matís.  
  
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 5.- Aprovar inicialment el Reglament dels Mercats Municipals 
d’Abastament. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el text de l’avantprojecte de Reglament Regulador dels Mercats 
Municipals d’Abastament. 
 
 Vistos els informes emesos per la Cap del Departament d’Activitats i 
la Cap del Departament de Secretaria en data 23 de novembre d’enguany 
relatius a l’esmentat document. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 22.2 paràgraf d) 
de la Llei 7/1985 (en la redacció donada per la Llei 11/1999) i l’article 63.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals correspon al Ple de la 
Corporació l’aprovació de les Ordenances. 
 
 Per tot això el Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació 
proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció dels següents 
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ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar inicialment el Reglament Regulador dels Mercats 
Municipals d’Abastament. 
 
 Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública i audiència 
dels interessats per un termini de 30 dies, a efectes de què es puguin 
presentar reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent edicte al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, en un diari de gran difusió a la província i al Tauler 
d’Edictes de la Corporació, i així mateix, notificar-ho a les Associacions de 
Venedors dels Mercats Municipals, mitjançant el seu President, als efectes 
assenyalats. Transcorregut l’esmentat termini sense haver-se presentat cap 
al·legació o suggeriments, s’entendrà aprovat definitivament, sense necessitat 
de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovat definitivament el Reglament es publicarà 
íntegrament el seu text al Butlletí Oficial de la Província i s’inserirà anunci al 
Diari Oficial de la Generalitat, als efectes de la seva entrada en vigor 
transcorregut el termini de 15 dies des de la total publicació. 
 
 Quart.- Aprovat definitivament el present acord, comunicar-ho a 
l’Administració de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya, als efectes previstos 
a l’article 65.3 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de 
Catalunya.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que si recorden, quan vàrem aprovar, el 
POEC, una de les coses que ja estava contemplada per les diferents 
comissions d’estudi, és que s’havia de procedir a l’adaptació, adequació o una 
innovació del Reglament dels mercats municipals. 
 
 Fonamentalment, ja vaig explicar-ho a la Comissió Informativa  
l’articulat, posa l’accent en dues coses, hi ha també un tercer tema, però 
aqueix el deixem obert, -ara em referiré a ell-. La primera cosa afecta 
fonamentalment a aquelles activitats que se realitzen en aquest moment, en 
els mercats municipals, que puguin haver més activitats de les que es 
contemplaven fa uns anys, sobretot, per permetre que continuï havent una 
vida comercial en aquests centres de comerç. 
 
 Així mateix, recull bastants demandes que hi havia per part de 
molta gent d’adequar certs usos, -diríem liberalitzar-los i ampliar-los- perquè 
no puguin haver certes “estratagemes” en l’aplicació del Reglament per assolir 
el fet de poder vendre productes que estaven prohibits, si tenies una concessió 
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que no t’ho permetia. La modificació que em sembla que és més important, és 
la nova definició del paper dels directors dels mercats, que en l’anterior 
Reglament era un paper i un rol bastant fiscalitzador. La intenció és que el 
paper que han de  jugar en el futur els directors dels mercats és un paper 
gerencial, de suport a les associacions i juntes d’usuaris, un paper de 
dinamització, i de donar vida al centre. 
 
 I, altre tema que abordem, però que hem considerat que hem de ser 
prudents és el tema dels horaris. El redactat, permet qualsevol tipus 
d’interpretació en el futur, en la mesura en què creiem que aquesta és una 
situació delicada i que no ha d’haver una imposició per part del municipi dins 
del Reglament. Creiem que ha de ser una decisió que prenguin voluntàriament 
els usuaris i que vagin veient, poc a poc, la necessitat de tirar cap endavant 
l’obertura dels mercats amb uns altres horaris molt més flexibles.          
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
  
 6.- Autoritzar a l’empresa municipal Emducsa la modificació del 
Plec de Condicions de la Concessió de l’ús privatiu dels terrenys 
municipals situats a l’avinguda de Salvador Allende-c/Empordà. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord adoptat pel  ple de l’Ajuntament en sessió celebrada el 
passat 29 d’abril de 1.999, mitjançant el qual va establir un nou servei 
d’aparcament soterrani en terrenys municipals situats a l’avinguda de 
Salvador Allende cantonada al carrer Empordà, assumint  la gestió directa de 
l’esmentat servei d’aparcament a l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà de Llobregat, S.A. (EMDUCSA). 
 
 Vist el Plec de Condicions  Jurídiques i Econòmic-Administratives 
que regeix la concessió de l’ús privatiu dels terrenys municipals esmentats per 
a l’execució de les obres d’aparcament, i en especial el seu article  6.4 el qual 
establia  dues plantes soterranis, amb una capacitat aproximada de 199 
places i 57 trasters sense perjudici de les modificacions que puguin  introduir-
se, prèvia autorització municipal, en atenció de les característiques de 
l’aparcament. 
 
 Vist que la Comissió de Govern de data  12 de gener del 2000, va  
aprovar  el projecte d’obres de primer establiment anomenat “Aparcament 
soterrani situat al carrer Empordà amb Salvador Allende, promogut per 
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l’empresa municipal de desenvolupament urbà de Cornellà, Societat Anònima 
(EMDUCSA). 
 
 Vist  l’ acord del Ple de data 27 de gener del 2000, mitjançant el 
qual s’autoritzava la capacitat de l’ esmentat aparcament  augmentant aquesta 
de 199 places i 57 trasters,  a 385  places i 95 trasters. 
 
 Vist que l’ Empresa EMDUCSA ha presentat escrit sol·licitant  la 
modificació del projecte d’ obres, així  com el Plec regulador de la concessió, 
als efectes de què contemplin una nova distribució, sent aquesta de tres 
plantes i amb una capacitat de  289  places i 89 trasters.  
 
 Vist que la Comissió de Govern de data 15 de novembre del 2000, 
va aprovar la nova modificació  del projecte d’ obres de primer establiment  
esmentat. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple l’ adopció dels següents  
 
     ACORDS  
 
 Primer.- Autoritzar de conformitat a l’article 6.4 del  Plec de 
Condicions Jurídiques i Económico Administratives, que regeix la concessió de 
l’ús privatiu dels terrenys municipals situats al subsòl de la plaça Empordà 
situada a la cantonada dels carrers Salvador Allende/Empordà, per a la 
execució de les obres de construcció d’un aparcament soterrani, aprovat per 
l’Ajuntament Ple, en sessió de data 29 d’abril de 1999,  les modificacions  del 
projecte  en el sentit de que on diu: “ L’aparcament estarà distribuït  en quatre   
plantes soterrànies, amb una capacitat  de  385 places  i 95 trasters i sense 
perjudici de les modificacions que puguin introduir-se prèvia autorització 
municipal, en atenció de les característiques de l’aparcament “ha de figurar: 
    
 “ 6.4 Capacitat.-  
 
 L’aparcament estarà distribuït  en tres  plantes soterrànies, amb 
una capacitat de 289 places i 89  trasters i sense perjudici de les 
modificacions que puguin introduir-se prèvia autorització municipal, en 
atenció de les característiques de l’aparcament.” 
 
 Segon.- Comunicar el present acord a l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà  de Cornellà, S.A. (EMDUCSA ), al Departament de 
Urbanisme   Habitatge i Infrastructures, i la Intervenció Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquest tema que ja es va explicar a la 
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Comissió. Quan es va fer la concessió es contemplaven quatre plantes, però 
fruit de les conversacions que s’han mantingut amb els usuaris i amb 
possibles compradors s’ha decidit que aqueixa quarta planta no es construiria, 
però això es va modificar el projecte i, per tant, s’ha de modificar el plec de 
condicions que es va aprovar en el Ple, i deixar-lo en tres plantes.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
  
 7.- Aprovar el plec de condicions tècniques i econòmic-
administratives que regiran el concurs per a l’adjudicació de la concessió 
administrativa per a l’explotació publicitària mitjançant suports de 
comunicació del sòl de titularitat municipal. 
 
 DICTAMEN 
   
 
 “Vista  la proposta del Departament de Via Pública, Manteniment i 
Serveis, per tal de procedir a la concessió administrativa del concurs per 
l’adjudicació  de l’explotació publicitària mitjançant suports de comunicació en 
diferents espais de domini públic de titularitat  municipal  d’aquesta ciutat. 
 
 Vist el Plec de Condicions  Jurídiques i Econòmico-Administratives 
redactat  als efectes de regular l´esmentada concessió administrativa. 
 
 Vist així mateix l’informe del Cap del Departament de Contractació-
Patrimoni. 
 
 Aquesta Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’ adopció  dels següents  
   

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Plec de Condicions Jurídiques  i  Económico-
Administratives,  que ha de regir la  concessió administrativa del concurs per 
l’adjudicació  de l’explotació publicitària mitjançant suports de comunicació en 
diferents espais de domini públic de titularitat  municipal  d’ aquesta ciutat. 
 
 Segon.-  Convocar concurs per a l'adjudicació dels esmentats 
serveis, de conformitat amb l'article  85   del Reial Decret Legislatiu 2/2000, 
de 16 de juny,   pel que s’aprova el Text Refós de la  Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques.  
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 Tercer.- Anunciar la licitació i sotmetre l’esmentat Plec de 
Condicions a exposició pública, de forma simultània, durant un termini de 30 
dies, mitjançant la inserció dels corresponents anuncis en el Butlletí Oficial de 
la Província, i al Diari Oficial de la Generalitat, a efectes de possibles 
reclamacions.  
 
 En cas de produir-se reclamacions contra el Plec de Condicions la 
licitació s’ajornarà quant resulti necessari.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que aquest és un plec de condicions que 
ve motivat, en la mesura que ja hi havia finalitzat l’anterior concessió en el 
mes de maig, i, per altra banda, per racionalitzar i regularitzar la situació de 
tots els suports publicitaris que  existeixen en l’espai públic de la ciutat. 
 
 Per això hem redactat un plec de condicions que crec que assoleix 
plenament aquests objectius i que permetrà normalitzar la situació que recull 
les tres possibilitats de suports de comunicació que en aquests moments 
existeixen en la ciutat: tanques publicitàries, tanques publicitàries 
il·luminades i allò que se’n diu monopostes. 
 
 La intenció fonamental de l’Ajuntament, a banda dels cànons que 
hem previst, està en posar l’accent en aquelles propostes que millorin el nostre 
paisatge urbà, i, sobretot, en aquelles que permetin la innovació de la estètica 
d’aquests suports de comunicació. Aqueix és l’objectiu del plec -em sembla 
que avui us ha estat facilitat, perquè va haver-hi una confusió, i no se us va 
fer arribar- però, com veieu en ell, -ja vàrem comentar en la Comissió 
Informativa: hi ha unes normes molt clares que ja apareixen definides al plec, 
com que no s’obstaculitzi ni el trànsit rodat ni el pas dels vianants, ni han de 
suposar cap tipus de perill pel trànsit ni pels vianants, no suprimir la 
visibilitat dels elements catalogats ni la senyalització  de trànsit, tampoc dels 
senyals informatius, justificar el seu interès publicitari, i criteris estètics o 
paisatgístics. Aquesta és la intenció del plec i a partir d’aquí s’inicia el procés.         
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, indubtablement, és 
una bona notícia que finalment a Cornellà, com pot ser en uns altres llocs, hi 
hagi una normativa que reguli aquest tipus de publicitat que, a vegades, 
trenca l’estètica i, a més, crea una sèrie de dificultats de visibilitat important. 
No sé si hi ha una limitació dels temps per substituir a aquelles que estan fora 
de mides,  si s’ha d’entendre que a partir d’aquest moment, ja no es permetrà 
cap altre tipus que estigui fora d’aquesta normativa. Sobretot, quin és el 
temps perquè s’elimini, perquè hi haurà un temps prudencial, però que sigui 
també el més ràpid possible. 
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 Seguidament pren de nou la paraula el Sr. Balmón, per manifestar 
que com sigui que tenim un llistat de totes les empreses que en aquests 
moments es troben en espai públic, és comunicarà que s’aprova aquest plec 
de condicions, per si tenen interès en presentar-se. En el plec de condicions es 
recull que anirà a càrrec de l’empresa adjudicatària retirar totes aquelles que 
estiguin fora del que permet la concessió, i, com l’altre dia explicava, a més, es 
preveu en el futur, quan estigui ja atorgada un servei d’inspecció que s’hi 
dedicarà a què no torni a aparèixer aquesta situació una mica anàrquica que 
tenim en aquests moments. 
 
 Tot seguit intervé novament el Sr. Flórez, per preguntar que què 
passa amb els que les tinguin en un sòl privat?. Es podrà posar un tipus de 
publicitat que creï dificultats o trenqui l’harmonia de la ciutat?. Crec que això 
tampoc pot ser.  
 
 Intervé el Sr. Balmón per contestar al Sr. Flórez, dient que com ja 
vàrem explicar en la Comissió Informativa, les privades, estan regulades per 
les normatives urbanístiques, i, per tant, per llicències. En conseqüència no 
podran aparèixer les que vulguin, és a dir,  totes les que estan en espai privat, 
també s’han de regularitzar, algunes ja ho estan. Aquí parlem simplement, 
d’espai públic.    
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 8.- Aprovació de la modificació del conveni de col·laboració en 
matèria de gestió cadastral entre la Secretaria d’Estat d’Hisenda (Direcció 
General del Centre de Gestió Cadastral i Cooperació Tributària) i 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el Conveni de Col·laboració en matèria de gestió cadastral 
entre la Secretaria d’Estat d’Hisenda (Direcció General del Centre de Gestió 
Cadastral i Cooperació Tributària) i l’Ajuntament de Cornellà, aprovat pel Ple 
de l’Ajuntament en data 26 d’octubre de 1995 i subscrit el dia 12 de febrer de 
1996. 
 



 19

 Vist, així mateix, l’acord de la Comissió de Seguiment (prevista a la 
clàusula sisena del Conveni) en reunió de data 20 d’octubre de 2000, 
d’incorporar al Conveni dues noves clàusules i d’afegir un nou paràgraf a la 
clàusula quarta del mateix. 
 
 Atès que aquestes modificacions obeeixen, per una banda, a la 
necessitat que l’Ajuntament adeqüí les seves actuacions en l’àmbit del Conveni 
als compromisos de qualitat continguts a la “carta de servicios del Catastro” 
aprovada per Resolució del Subsecretari del Ministeri d’Economia i Hisenda de 
data 22 de febrer de 2000 i,  per altre part,  a la necessitat d’adaptar els 
tractaments de les dades cadastrals de caràcter personal que realitza 
l’Ajuntament en el marc del Conveni de col·laboració,  a les prescripcions de la 
Llei Orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de Protecció de Dades de caràcter 
personal. 
 
 Atès també,  que pel millor seguiment de l’execució del Conveni de 
col·laboració és conseqüent elaborar uns estats informatius amb les dades 
estadístiques dels expedients tramitats per l’Ajuntament. 
 
 Atès, doncs, que aquestes modificacions es consideren necessàries 
per tal d’adaptar el Conveni de col·laboració a les noves circumstàncies 
esmentades. 
 
 Vist allò que disposa el Real Decret 1390/1990, de 2 de novembre, 
així com l’article 78.1 i disposició addicional quarta de la Llei 39/1988, de 28 
de desembre. 
 
 Atès que d’acord amb l’article 22.2.g de la Llei 7/1985, l’acord 
d’aprovació del Conveni de col·laboració va ser adoptat pel Ple de l’Ajuntament 
i, per tant, correspon la seva modificació a aquest mateix òrgan. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, vist l’informe favorable d’aquesta, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Aprovar la modificació del Conveni de col·laboració en 
matèria de gestió cadastral entre la Secretaria d’Estat d’Hisenda (Direcció 
General del Centre de Gestió Cadastral i Cooperació Tributària) i l’Ajuntament 
de Cornellà, aprovat pel Ple de l’Ajuntament en data 26 d’octubre de 1995 i 
subscrit el dia 12 de febrer de 1996, consistent en la introducció de dues 
noves clàusules, vuitena i novena, i la modificació de la clàusula quarta amb 
l’afegit d’un nou paràgraf, d’acord amb el text aprovat per la Comissió de 
Seguiment del Conveni en reunió de data 20/10/2000  que figura adjunt al 
present acord.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan R. Sagalés Guillamón, com a Interventor 
Municipal,  es fa una explicació del dictamen, manifestant que el Ple de 
l’Ajuntament, en data 26 d’octubre de 1995, va aprovar un conveni de 
col·laboració en matèries de gestió cadastral  per tal de què l’Ajuntament 
assumís determinades competències en la tramitació de les alteracions 
cadastrals. Fruit d’això es va subscriure un conveni el 12 de febrer de l’any 
1996, i, en el si d’aquest conveni es va constituir una comissió de seguiment. 
 
 A l’última sessió d’aquesta comissió de seguiment la representació 
del Centre de Gestió Cadastral va proposar la introducció de tres 
modificacions en el conveni que obeeixen a circumstàncies sobrevingudes des 
de la seva subscripció. 
 
 En definitiva, aquestes tres variacions són, una com a conseqüència 
de l’aprovació per part de la pròpia Direcció General del Cadastre d’una carta 
de serveis, mitjançant la qual es tractava d’acomplir uns terminis en la 
tramitació dels expedients cadastrals i, per tant, això s’havia de traslladar a 
l’Ajuntament, en tant i en quant col·laborava en aquesta tramitació. Per tant,  
s’incorporarà la necessària col·laboració de l’Ajuntament en el sentit del 
compliment dels compromisos de qualitat assumits per la carta de serveis. 
 
 En segon lloc, es tractava d’assumir també les prevencions fetes per 
la Llei Orgànica de protecció de dades de caràcter personal de 13 de desembre 
de 1999, per la qual s’havia de fer un tractament de les dades d’aquest 
caràcter de forma secreta i, a més, tampoc amb finalitats diferents de les que 
estaven previstes.  
 
 I l’última modificació tan sols preveu introduir un intercanvi 
d’informació de tipus estadístic entre l’Ajuntament i el Centre de Gestió 
Cadastral,  respecte als expedients que tramita l’Ajuntament per poder fer un 
seguiment més acurat del tema.      
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 9.- Adhesió de l’Ajuntament de Cornellà a la Declaració de 
Gelida de data 7/10/98, sobre la validesa del model actual d’autopistes 
del nostre país.       
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist l’escrit presentat pel Consorci de Xarxa Viària en data 10 de 
novembre de 2000, mitjançant el qual adjunten el document de la “Declaració 
de Gelida” de data 7 de novembre de 1998 i la proposta al Grup de Treball 
sobre Peatges, per tal que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, si ho 
considera escaient, se sumi als Ajuntaments i Entitats signants de la 
Declaració i recolzi l’esmentada proposta.   
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures,  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
a la “Declaració de Gelida “ de data 7 d’octubre de 1998 i, en conseqüència, 
recolzar la proposta al Grup de Treball sobre Peatges. 
 
 Segon.- Facultar el Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures senyor José Luis Morlanes Galindo, com a representant 
d’aquest Ajuntament a la “ Declaració de Gelida”. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.”    
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que l’acord ja s’ha estudiat per la Comissió Informativa. 
La Declaració de Gelida és una declaració de l28 institucions, tant 
ajuntaments com consells comarcals, organitzacions patronals, sindicals, que 
demanen un nou model d’autopistes per a Catalunya, tant de les que són 
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d’explotació de la Generalitat de Catalunya com les que depenen de l’estat, 
basat en la idea de què, en aquests moments, els rendiments de les autopistes 
han trencat l’equilibri financer de la concessió que les va motivar. Els 
beneficis, per exemple d’ACESA, d’aquest any passat varen ser de cinquanta 
mil milions de pessetes, i la inversió a l’autopista que està explotant va ser 
tretze mil milions, en el seu dia, per tant, l’equilibri entre els costos i els 
beneficis de la societat s’ha trencat.  
 
 En aquest moment, Catalunya és la zona que té més quilòmetres 
d’autopista de pagament, i, en aquest sentit, el que planteja en conjunt la 
Declaració de Gelida és la constitució d’un nou model que passi, primer, per la 
eliminació dels peatges en els trams urbans, és a dir, la Regió Metropolitana 
de Barcelona, que en aquest moment té peatges interns, mentre que, per 
exemple, l’Àrea Metropolitana de Madrid no els té. 
 
 En aquest sentit, proposa que s’hi posi una data per a la 
recuperació de les concessions i, mentre tant, producte de què es pot variar el 
preu dels peatges -quan una autopista entra en pèrdues s’ha fet així en alguna 
ocasió-, també s’hi pot variar quan els beneficis són injustos o desmesurats 
com és en aquest moment, i, es planteja que mentrestant hi hagi una 
tendència de reducció efectiva i important dels peatges. 
 
 Allò que fa el nostre Ajuntament és adherir-se a aquesta declaració i 
incorporar-nos en aquest debat que s’està produint en tot Catalunya i que té 
en aquest moment –vull recordar- una comissió específica en el Parlament de 
Catalunya.     
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que considera que està 
clar que Catalunya pateix una discriminació respecte a la resta de l’Estat que 
és necessari superar i resoldre, per tant i en general, està d’acord, però hi ha 
un punt –no sé exactament on- que diu que mentrestant, o no sé si 
mentrestant, es creïn vies paral·leles  o alternatives al peatge.  
 
 Si això és així, continua manifestant el Sr. Flórez, estic radicalment 
en contra, el que s’ha de fer és eliminar els peatges, però no anar creant més i 
més autopistes, i evitar que s’ocupi més espai i que es contamini més. Això té, 
d’alguna manera, el mateix sentit que nosaltres defensem respecte al tren 
d’alta velocitat.  
 
 Volem un servei més eficient possible, que doni el màxim servei a la 
majoria de ciutadans, d’entitats, ciutats etc., i no precisament amb un 
impacte ecològic i ambiental de gran envergadura. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup també 
estaria d’acord amb aquesta Declaració de Gelida, però alhora voldria recordar 
que durant els anys que va governar el PSOE, no es va fer res per baixar el 
peatges de les autopistes i, fins i tot, l’única autopista que es va fer en aquella 
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època va ser de peatge, la de Mataró, però és bo que ara estiguem tots d’acord 
perquè almenys ara que l’última enquesta del CIS sembla que comença a ser-
los favorable, al menys d’aquí a tres anys segur que tindrem autopistes 
gratuïtes. 
 
 Acte seguit pren de nou la paraula el Sr. Morlanes, per manifestar 
que aquest optimisme respecte al futur –si governem nosaltres- nosaltres ho 
compartim Sr. Artís, ja que crec que si governem nosaltres tot anirà millor. 
Però dit això, no voldria dir-te quina és l’autopista més cara de Catalunya, 
però suposo que te l’imagines, veritat?, és la que gestiona la Generalitat de 
Catalunya, que, a més, afecta a la Comarca, dit de pas, i encara sort que el 
Cinturó del Litoral no existeix, perquè si existís el Cinturó, algun podria dir 
que ho va fer un govern socialista, però com no existeix, segons tu, doncs no 
existeix cap autopista. 
 
 I, el que no va fer el govern socialista va ser vendre autopistes, com 
ha fet algun govern que ens governa a tots, que producte de la necessitat de 
caixa que tenia, ha hagut de vendre una autopista per quaranta mil milions de 
pessetes. 
 
 Dit tot això, el cas és que tots junts, producte d’una situació que 
efectivament no comença avui, sinó que va començar quan es van fer 
autopistes a Catalunya, fa molts anys que era un avantatge perquè Catalunya 
tenia autopistes i d’altres regions d’Espanya no les tenien, però amb un govern 
que va fer de l’autovia una política de carreteres molt potent, aqueixa situació 
s’ha invertit. I el que proposem nosaltres i un conjunt d’institucions 
governades per tots els partits, és que això es revisi en la línia de què el cost 
per quilòmetre a Catalunya no sigui superior al de la resta d’Espanya, i de què 
els quilòmetres d’autopista de pagament que hi hagin a Catalunya siguin 
similars als de la resta d’Espanya. 
 
 Els documents que vàrem lliurar fan referència a la Llei. La Llei 
estableix que tota autopista ha de tenir un itinerari alternatiu de no 
pagament. Què succeeix?, que, per exemple, alguna autopista no gaire 
utilitzada com és la de Saragossa no hi ha cap itinerari alternatiu, i allò que 
planteja, la Declaració de Gelida, és que aquelles autopistes que de tenir un 
itinerari alternatiu, deixarien de ser rendibles, doncs que no es construeixi 
una autopista sinó que es recuperi la que hi ha amb aquest criteri de 
sostenibilitat que el Sr. Flórez defensa. 
 
 Acte seguit intervé el Sr. Flórez, per manifestar que no troba cap 
cosa més irracional que perquè una deixi de ser rendible s’hagi de fer una 
altra al costat. El que és lògic és lluitar perquè s’elimini i no s’hagi de fer una 
altra. I que quedi constància que jo aprovo la Declaració de Gelida, però en el 
punt 8è que diu que “s’ha de potenciar la inversió pública que ofereixi vies 
ràpides alternatives”, doncs estic en contra d’aquest punt i vull que consti a 
l’acta, encara que aprovi la Declaració de Gelida. 
 
  



 24

 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 
 10.- Exigir al Govern de l’Estat un increment de totes les 
pensions que permetin, particularment les pensions mínimes, assolir un 
nivell econòmic per sobre del salari mínim. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Atès que l’augment de preus reflexat en l’IPC, que és més alt en 
Catalunya, i, particularment, el reflex d’aquest augment en la factura dels 
subministres i altres despeses quotidianes, suposa una pèrdua del poder 
adquisitiu per a tots els ciutadans. 
 
 Atès que aquesta pèrdua de poder adquisitiu es reflexa en el 
manteniment dels habitatges i en els altres aspectes que tenen a veure amb el 
benestar i la qualitat de vida de les persones grans. 
 
 Que en el cas de la gent gran, l’existència d’un sector de persones 
amb uns ingressos molt baixos, a vegades per sota del salari mínim, fa que hi 
hagi molta gent afectada per aquesta pèrdua del poder adquisitiu, sobre tot en 
el cas de les dones que cobren pensions de viduïtat mínimes. 
 
 Que a tot això s’afegeix la dificultat per accedir als recursos públics 
destinats a cobrir les necessitats de la gent gran i el fet que aquestes 
dificultats provoquin desatenció per a les persones amb menys ingressos, que 
no poden accedir als recursos privats 
 
 En virtut d’aquestes consideracions el President de la Comissió 
Informativa de l’Àrea de la Persona, a proposta del Consell Assessor de la Gent 
Gran, de Cornellà de Llobregat proposa la Ple de l’Ajuntament l’adopció  dels 
següents  

 
ACORDS 

 
 Primer. Exigir al Govern de l’Estat un increment de totes les 
pensions que permetin, particularment  les pensions mínimes assolir un nivell 
econòmic per sobre  del salari mínim. 
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 Segon. Exigir a la Generalitat  de Catalunya l’increment de les 
partides pressupostaries destinades a l’atenció a la gent gran 
 
 Tercer. Donar trasllat d’aquest acord als organismes competents de 
l’Administració Estatal i Autonòmica.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Arnau Funes Romero, com a Regidor-Delegat de 
Serveis Socials, adjunt a l’Àrea de Serveis Socials, Salut Pública i Dona, es fa 
una explicació de la proposta, manifestant que això surt, com iniciativa de 
diferents entitats i col·lectius de gent gran que estan representades dins del 
Consell de la Gent Gran, i, el que prova és de començar a marcar alguns 
dubtes i inquietuds, sobre quina és la situació de la gent gran. Des del punt de 
vista del que és el funcionament del Consell, cal veure’l com un canvi 
interessant en les discussions que es porten a terme en el mateix Consell de la 
Gent Gran.  
 
 En tot cas, el que interessa és reflectir que tot això ha estat un 
consens davant de la lectura que es fa de la situació de la gent gran, no només 
de Cornellà sinó de Catalunya  i de la resta de l’Estat, i que, en definitiva, 
planteja dues accions força concretes però força generals que, d’acomplir-se, 
crec que canviaria enormement la situació de la gent gran de la nostra ciutat i 
de la resta.  
 
 Allò que diu la proposta –suposo que més o menys,  tothom ho té 
clar, - és que l’augment de l’IPC per sobre del que les previsions estatals deien 
al començament de l’exercici per a tothom, però en especial per a la gent gran 
que són la majoria pensionistes, amb unes pensions baixes, -no parlem ja de 
les pensions de viduïtat, etc. etc-, suposa per a ells un allunyament del que és 
l’ideal de la qualitat de vida. El fet de què les pensions no hagin augmentat 
com haurien d’haver augmentat, l’IPC, o segurament haurien d’haver 
augmentat  molt més que l’IPC, perquè ja porten un endarreriment de 
bastants anys respecte del que hauria de ser una pensió actualitzada, i, en 
definitiva l’augment en els costos de subministres de llum, aigua, gas, significa 
per a unes pensions molt justes haver-se d’estrènyer molt i molt el cinturó. 
També es proposa exigir a la Generalitat de Catalunya una inversió i un 
increment en la despesa de tots els recursos complementaris que gestiona la 
mateixa Generalitat, com poden ser temes de residències de la gent gran, 
temes de centres de dia, de serveis a domicili, etc. etc. que avui és molt i molt 
minsa. 
        
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup està a 
favor de la proposta, i hem de dir que el Govern de la Nació ja ha destinat a la 
caixa de les pensions i al fons de garantia, -cosa que no s’havia fet fins ara- 
cent mil milions de pessetes amb la finalitat de garantir les pensions que fins 
fa poc, no estaven garantides, i, per això, votarem a favor. S’’ha convocat 
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vàries vegades la Mesa de l’acord de Toledo, i, suposo que en un mínim de 
temps es pujarà, és quelcom que el Partit Popular portava en el seu programa 
i que està complint, o sigui que, per tant, votem a favor.  
 
 En el cas de la Generalitat suposo que allò a què fa referència 
l’acord són atencions a la gent gran, però no forma de pensions ja que això és 
competència de l’Estat i nosaltres defensem la caixa única en el  tema de 
pensions. A més a més, també volia dir que aquests temes, -ja que s’han fet 
des del Consell de la Gent Gran, jo ho respecto-, però hauríem de començar 
des de l’Ajuntament de Cornellà a preocupar-nos dels problemes concrets de 
l’Ajuntament de Cornellà –que els tenim, i greus-, perquè en el Govern de 
l’Estat i en els altres organismes, amb aquests temes tenim tots els partits 
representants que ja s’ocupen d’aqueixos assumptes. Aleshores, respectant 
que ha estat una cosa impulsada des del Consell de la Gent Gran vaig a votar-
lo, però ens hem d’acostumar a debatre temes que afecten a la ciutat i deixar 
per als Parlaments aquests temes, als Diputats que per a això han estat votats 
pel poble. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Arnau Funes Romero, com a 
Regidor-Delegat de Serveis Socials, adjunt a l’Àrea de Serveis Socials, Salut 
Pública i Dona, per manifestar que vol repetir allò que ha dit al començament. 
Això és l’inici d’una discussió, i jo, des del meu punt de vista com a membre 
del Consell de la Gent Gran, considero que és un tema que concerneix a 
Cornellà. Crec que el tema de les pensions, avui, a Cornellà, és un tema 
important, que la manca de recursos per a la gent gran és un tema important 
per a Cornellà, ho estem patint. Està clar, i això ho estem veient a cada Ple, 
que necessitem més places residencials, necessitem un servei d’atenció a 
domicili més gran, unes pensions més altes, i, en tot cas, recalcar el fet de què 
és un plantejament de consens des del Consell i, que per tant, crec que és 
força clar que se li ha de donar suport.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 11.- Recolzar la proposta presentada pel col·lectiu de joves de 
Cornellà de Llobregat, envers l’enriquiment de la “Carta dels Drets 
Fonamentals de la Unió Europea”. 
 
 DICTAMEN 
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 “L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat inicia a l’any 1998 un 
programa d’informació i formació per als joves sobre les institucions europees i 
els programes de joventut que es projecten des d’aquestes. 
 
 Els anys 1998 i 1999 organitza dues visites d’estudis a Estrasburg i 
Brussel·les. Aquestes estades serveixen per conèixer el Consell d’Europa, el 
Parlament, el Fòrum Europeu de la Joventut, el Centre Europeu de la 
Joventut i altres institucions. Així mateix, s’entra en contacte amb grups 
parlamentaris i s’intercanvien experiències amb entitats juvenils d’aquestes 
ciutats. 
 
 Aquest any, el 2000,  s’ha treballat a la Unió Europea (U.E.); el 
projecte d’elaboració de la Carta dels Drets Fonamentals de la Unió Europea. 
Amb aquest motiu,  sorgeix l’organització d’una campanya, adreçada als joves, 
de participació en l’elaboració de la Carta dels Drets Fonamentals de la Unió 
Europea. S’organitzen unes jornades informatives i de debat amb un grup de 
joves (que viuen i/o estudien, treballen o desenvolupen la seva tasca a 
Cornellà) procedents de centres d’ensenyament, entitats, treballadors i altres 
col·lectius de la ciutat. 
 
 De les conclusions d’aquestes jornades sorgeix una proposta, 
elaborada per aquest grup de joves, d’enriquiment de la Carta dels Drets 
Fonamentals de la Unió Europea  i una petició de recolzament i assumpció per 
part de l’Ajuntament de Cornellà. 
 
 Per tot això, el Ponent de l’Àrea de Serveis a la Persona proposa a 
l’Ajuntament en Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Recolzar la proposta presentada pel col·lectiu de joves de 
Cornellà de Llobregat, envers l’enriquiment de la “Carta dels Drets 
Fonamentals de la Unió Europea” que exposa els següents punts: 
 
• La Unió Europea no és únicament un mercat europeu si no una gran 

comunitat de ciutadans basada en uns valors universals. 
 
• Els beneficiaris dels drets fonamentals de la Unió Europea (U.E.) han de 

ser els ciutadans dels Estats membres de la U.E., els ciutadans dels tercers 
països que resideixen legalment i aquells que legalment transiten per la 
U.E. 

 
• Conèixer, respectar i promoure la diversitat dels diferents pobles. 
 
• Promoure i respectar la diversitat de cultura, religions i llengües existents a 

les diferents regions de la Unió Europea. 
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• Exigir l’aplicació, en la seva totalitat, dels drets dels menors a tots els 
països de la U.E. 

 
• Prioritzar l’interès social i educar en això per sobre dels interessos 

econòmics en tot lo referent a l’àmbit de la solidaritat (treball, vida familiar 
i vida professional, salut, seguretat social, medi ambient i consumidors) 

 
• En lo referent als articles del capítol V, “Ciutadania”, els drets han de ser 

pels ciutadans de la Unió Europea i pels residents legals de nacionalitat no 
comunitària. 

 
• La Carta ha de desenvolupar una ciutadania europea de residència. 
 
• La  Carta ha de ser vinculant i s’ha d’incorporar als Tractats de la U.E. i es 

converteixi en la gènesis d’una futura propera Constitució Europea 
comuna per tots els Estats membres de la Unió Europea. 

 
 Segon.- Traslladar al President del Govern espanyol aquesta 
proposta perquè li doni suport i ho aporti a la Cimera Intergovernamental que 
se celebrarà a Niça al desembre i d'altres posteriors en que es tracti aquest 
tema. 
 
 Tercer.- Comunicar urgentment aquests acords al President del 
Consell de la Unió Europea.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Glòria Recio Díaz, com a Regidora-Delegada 
de l'Àrea de Joventut, es fa una explicació de la proposta manifestant que el 
dia 6 i 7 se celebrarà a Niça la Cimera Intergovernamental per tractar la “Carta 
dels Drets Fonamentals de la Unió Europea”. A Cornellà, justament, amb tres 
municipis més, Sant Andreu de la Barca, Castelldefels i Sant Joan Despí, han 
estat treballant amb joves d’aquestes ciutats, aportacions a aquesta carta dels 
drets fonamentals. Els joves de Cornellà, després d’haver estat reunits el dia 4 
i 11 de novembre van fer una sèrie de propostes a la Carta dels Drets 
Fonamentals als quals ens demanen que donen suport i que ho traslladem al 
President del Govern espanyol perquè així ho porti a la Cimera 
Intergovernamental, i, a més a més, adreçar urgentment aquests acords al 
President del Consell de la Unió Europea. 
 
 Les propostes d’enriquiment de la Carta que fan els joves de la 
nostra ciutat són les que assenyala l’acord.      
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per preguntar: hem rebut la proposta 
aquesta?, jo no ho tinc, i m’hagués agradat. Només jo?, si és així, aleshores és 
lamentable sí perquè indubtablement jo no vaig a esmenar res del que els 
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joves hagin proposat però sí que es poden aportar coses i enriquir-les, perquè 
el que sí que tinc és la Declaració, i considero que hi ha  manca de 
concrecions, és una declaració de principis, i algunes que s’hi donen de 
bufetades amb l’actualitat i amb la realitat en diferents aspectes. Per tant, com 
ara el que estem debatin és la proposta no tinc res més a dir. Si el que 
haguéssim discutit fos una proposta nostra, del Ple, sí que tenia coses a dir.    
 
 Tot seguit intervé de nou la Sra. Glòria Recio, per manifestar que si 
no els ha arribat, en tot cas, demana disculpes. Així es va sol·licitar i crec que 
els hi havia d’arribar. De totes maneres, com ja vaig dir en la Comissió 
Informativa tots tenim, com sigui que tots pertanyem a un Partit Polític, la 
capacitat o la possibilitat d’aportar o enriquir la Carta dels Drets Fonamental. 
Tinc constància de què s’han obert diversos fòrums de debat sobre la Carta de 
Drets, en tot cas, demano un respecte i un reconeixement a això en què han 
treballat els joves. En  tot cas, tots tenim un altre fòrum on poder fer les 
nostres aportacions a la Carta dels Drets Fonamentals, i demano disculpes si 
no us ha arribat la proposta.            
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 12.- Autoritzar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, SA (EMDUCSA) de forma expressa, per a participar en la 
fundació de la societat “Parc Tecnològic WTC-Cornellà, SA”, i aprovar els 
Estatuts de la Societat a constituir. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la petició efectuada per l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), al voltant de la 
necessitat de que per aquest Ajuntament s’autoritzi la intervenció d’aquesta 
Societat en la fundació de la societat PARC TECNOLÒGIC WTC – CORNELLÀ, 
S.A.”, amb una participació en el seu capital social del 5 per 100, que puja a 
un total de 124.789.500 pessetes (750.000 euros), del total del capital social 
previst d’aquesta, que puja a 2.495.790.000 pessetes (15.000.000 euros), i 
s’aprovi el projecte  d’Estatuts de la societat a constituir, en conformitat amb 
el que disposa l’article 140.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels 
Ens Locals de Catalunya (ROAS), aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
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 Atès que tal i com es posa de manifest en l’esmentada proposta, la 
societat EMDUCSA, mitjançant acord adoptat pel seu Consell d’Administració 
el dia 26 de juliol d’enguany, i un cop desenvolupat el previ procediment 
contractual necessari, va procedir a adjudicar a favor del Consorci format per 
les empreses WORLD TRADE CENTER BARCELONA, S.A., FCC. 
CONSTRUCCIÓN, S.A, DRAGADOS Y CONSTRUCCIÓN P.O., S.A., 
CONSTRUCCIONES RUBAU, S.A., CLATECO, S.L. i GESTIÓ I SERVEIS 
TRADE CENTER, S.A., per un import de 4.734.014.470,- pessetes, més IVA, el 
contracte de compra venda dels terrenys compresos a l’illa delimitada per 
l’Avinguda Maresme, Avinguda de la Fama, Carrer Tirso de Molina i carrer 
Sant Ferra, del Polígon Almeda d’aquesta ciutat, en virtut del concurs 
convocat pel mateix Consell d’Administració el dia 17 de maig anterior, amb 
l’objecte de destinar-los a la instal·lació d’un Parc Tecnològic. 
 
 Atès que dintre de l’oferta presentada pel Consorci adjudicatari, 
s’oferia la possibilitat de que abans del termini de dos anys, a partir de la 
firma de l’escriptura, s’atorgaria a EMDUCSA l’opció d’adquirir fins el 5% del 
capital social de la societat que es constituís per a gestionar el projecte 
immobiliari denominat “Avantprojecte Parc Tecnològic WTC-Cornellà”, a 
construir en els esmentats terrenys, al preu nominal de les accions, fent ús 
així de la previsió continguda en la clàusula 10.2 del Plec de Condicions 
regulador del contracte, d’oferir altres formes de contraprestació diferents i 
complementàries de la contraprestació econòmica, com la participació en la 
promoció immobiliària. 
 
 Atès que en data 6 de setembre d’enguany, el Consorci esmentat ha 
ofert a EMDUCSA, per escrit, el 5% de participació abans esmentat, així com 
una participació addicional d’un altre 5%, en les mateixes condicions 
econòmiques, pel supòsit de que en el termini d’un any des de la constitució 
de la societat no es produeixi la incorporació de cap nou soci o de que, sent 
nou, no pertanyi a cap dels grups accionistes que figurin en la constitució de 
la societat. 
 
 Atès que, en conformitat amb el que disposa l’article 137.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, (ROAS), 
aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny, les activitats econòmiques que 
portin a terme els Ens Locals en règim de lliure concurrència, es poden 
realitzar mitjançant la forma d’organisme autònom de caràcter industrial, 
comercial o financer, o mitjançant la forma de societat mercantil de capital 
públic o mixt o de societat cooperativa, establint a tal efecte l’article 140.1 del 
mateix text legal, la possibilitat, per una banda, de que la participació de 
l’Ajuntament en aquesta nova societat es realitzi a través d’una societat  de 
capital íntegrament municipal, constituïda prèviament pel propi Ajuntament, 
si així ho preveuen els seus Estatuts, i per altra banda, que en aquest supòsit 
de participació a través d’una societat municipal interposada, l’esmentada 
participació requereix l’autorització expressa i l’aprovació dels Estatuts de la 
nova societat per part de l’Ajuntament, concretament mitjançant acord plenari 
adoptat amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de 
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membres de la Corporació, en virtut del que disposa l’article 47.3.b) de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
 Atès que encara que la participació municipal en noves activitats 
econòmiques està sotmesa a la tramitació d’un complex expedient previ, pel 
qual s’aprovi el projecte de la iniciativa, que està regulat pels articles 142 a 
149 del ROAS, en el present supòsit no es necessari tramitar l’esmentat 
expedient, al no tractar-se d’una nova activitat econòmica d’EMDUCSA, sinó 
de la mateixa activitat econòmica, la iniciativa de la qual es va exercitar al 
constituir-se aquesta societat, i que figura, per tant, en el seu objecte social. 
 
 Atès que a l’article 3 dels Estatuts reguladors d’EMDUCSA, es 
preveu expressament que el seu objecte social es pot realitzar per aquesta, 
tant directament com indirectament, fins i tot mitjançat la titularitat d’accions 
o participacions en societats amb objecte idèntic, anàleg o semblant. 
  
 Atès que l’objecte social de la Societat a constituir “Parc Tecnològic 
WTC Cornellà, S.A”, segons l’article 2 del projecte d’Estatuts es el següent: 
 
 “L’objecte social consisteix en la construcció, la promoció, la gestió, 
l’arrendament no financer, l’explotació i la venda d’oficines d’alta tecnologia al 
mercat en general, com també de locals comercials, aparcaments i àrees 
d’emmagatzematge, i el desenvolupament d’altres activitats immobiliàries; així 
com la promoció i compravenda de tota classe de sòl urbà, qualsevol que sigui 
la seva qualificació i destí urbanístic, així com la seva parcel·lació i 
urbanització. 
 
 Queden excloses de l’objecte social aquelles activitats que precisin 
per llei de requisits no complerts per la Societat ni per aquest Estatuts”.   
 
 Atès que analitzat l’objecte social de la societat a constituir, aquest 
es pot considerar idèntic, anàleg o semblant al d’EMDUCSA, en la mesura en 
que dintre de l’objecte social d’aquesta última es preveu la compravenda de 
solars i terrenys, urbans o urbanitzables i de tot tipus de immobles, la 
urbanització de terrenys, polígons, sectors, etc., la promoció o venda 
d’habitatges, locals comercials i aparcaments, i la construcció de tot tipus 
d’edificis, així com la seva explotació, directament o indirectament. 
 
 Atès que en el present procediment s’han emès, per la Secretària 
General d’aquest Ajuntament, els informes números 36/2000, de 18 
d’octubre, i 41/2000, de 22 de novembre, i 42/2000, de 29 de novembre de 
2000, el primer sobre la viabilitat legal i el procediment de constitució 
d’aquesta nova societat participada, el segon, sobre les determinacions 
estatutàries contemplades en el primer projecte d’Estatuts de la societat a 
constituir, i el tercer sobre el segon projecte d’Estatuts, facilitats a aquest 
Ajuntament amb data 27 de novembre, havent-se emès també, per part de la 
Intervenció Municipal, l’informe de data 27 de novembre, en relació amb els 
aspectes econòmics derivats de l’esmentada participació. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, vistos els informes abans esmentats, 
així com la proposta d’Estatuts de la societat a constituir, i en conformitat 
amb el que disposa l’article 140.1 del ROAS, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Autoritzar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), per a participar en la fundació de la 
societat PARC TECNOLOGIC WTC – CORNELLÀ, S.A., amb l’objecte de 
realitzar, a través d’aquesta i de forma parcial, les activitats econòmiques 
contemplades en el seu objecte social. 
 
 Segon.- Aprovar els Estatuts  que regularan aquesta nova societat, 
que figuren com a document annex a aquest acord. 
 
 Tercer.- Notificar aquest acord a l’empresa EMDUCSA, als efectes 
legals oportuns.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació de la Moció, manifestant que com és de tots conegut, al seu 
moment, es va fer un projecte per adjudicar la parcel·la corresponent a la finca 
del Polígon Almeda.  
 
 Derivat d’aquesta adjudicació, dins del projecte hi havia la proposta 
o la possibilitat de què l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà (EMDUCSA), pogués participar en aquest projecte amb un 5% d’un 
equipament i d’inversió relacionat amb temes d’activitat empresarial, a través 
d’equipaments i oficines.  Amb el transcurs del temps això s’ha anat polint 
tots els extrems que feien referència a aquest tema, de tal manera que també 
s’ha observat que la pròpia Generalitat de Catalunya,  a través de l’INCASOL  
també ha acceptat la participació d’un 5%, i a la vegada d’una forma indirecta 
també el propi Ministeri de Foment mitjançant l’Autoritat Portuària participa, 
donat que l’Autoritat Portuària és la principal accionista del World Trade 
Center. Participen a més a més una sèrie de grups privats que s’han anat 
recercant per anar assolint la constitució dels gairebé vint-i-quatre mil milions 
de pessetes que al llarg dels anys representarà aquesta inversió en el seu 
conjunt, com és Foment de Construccions i Contractes, Dragados, Inversions 
Rubau, Clateco, Trade Center Europa. Aquests grups més els que he citat 
serien els socis constituents d’aquesta societat que es posaria en marxa el 
proper 4 de desembre. 
 
 Un cop constituïda aquesta societat que té un capital social  inicial 
de quinze milions d’euros, dels quals -com he dit, nosaltres participarem amb 
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un 5%-, acte seguit el 12 de desembre es procediria a la formalització 
d’aquesta societat constituïda que, si no hi ha variacions, tindrà el nom de 
Parc Tecnològic WTC de Cornellà. Amb aquesta societat ja constituïda, és amb 
la que es faria la compra-venda de la finca d’Emducsa, i, a partir d’aquí, 
s’iniciaria el procés que estigui previst dins del propi pla de viabilitat de 
l’Empresa. 
  
 Amb això, lògicament, hem d’acompanyar l’aprovació dels Estatuts 
constituents de la Societat, que s’han d’anar formalitzant per anar garantint 
l’equilibri dels interessos i de les dificultats de totes les parts. Interessos 
perquè no es pot obviar que  és la conjunció d’una empresa mixta, en la que hi 
participen empreses privades i empreses públiques, i, per tant, no 
estrictament estem subjectes al dret mercantil sinó que també estem subjectes 
al que ens afecta a nosaltres com a empresa pública. 
  
 Això fa, continua manifestant el Sr. Salabert, que hi hagi alguns 
aspectes dels Estatuts, en particular un, que fa referència al dret de què sigui 
consultada de forma definitiva l’administració, en aquest cas EMDUCSA, amb 
un redactat d’aquestes característiques que serien els acords de la Junta 
General, relatius a modificacions estatuàries que alterin la posició 
participativa en el capital social requeriran, en tot cas, l’existència i el vot 
afirmatiu del representant d’EMDUCSA.  
 
 Aquest text que és un imperatiu del ROAS és un tema que haurem 
d’afegir a posteriori a la presentació dels Estatuts que estem presentant avui, 
per tant, això, com que ja està acordat per les parts i que per haver-ho 
treballat amb criteris estrictament subjectes al dret mercantil, no s’ha tingut 
en consideració, i com així figura en un informe que disposem de la Secretària 
del Consell de Administració donem coneixement també en aquest Ple de què 
els Estatuts que es presenten a aprovació per la constitució de la societat el 
dia 4 de desembre, són el text aquest que s’annexionarà a l’acta que es faci 
avui però que posteriorment, amb el mutu acord de les parts, propiciarem 
aquesta modificació d’aquest aspecte essencial i algun altre que puguem 
considerar que s’ha de corregir a la llum del ROAS. 
 
 D’altra banda també s’ha de posar en coneixement del Ple que 
tenim un representant en el Consell d’Administració de la nova societat, del 
Parc Tecnològic del World  Trade Center, en raó del 5% i crec que, no tant per 
la part quantitativa perquè és molt poca participació, sinó per la part 
qualitativa d’aquest projecte que desenvoluparà a dintre del territori de 
Cornellà i, a més a més, amb una voluntat clara que pot representar la creació 
de quatre o cinc mil llocs de treball en la nostra ciutat, es va considerar per 
totes les parts que era important tenir un representant en el Consell 
d’Administració. Aquest representant, donada la rellevància del projecte, serà 
el president d’EMDUCSA  i l’Alcalde de la Ciutat de Cornellà, el company 
senyor Josep Montilla.        
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL D’ERC 
 
 
 1.- Moció referida a una demanda de reprovació política envers 
la Regidora Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que en el darrer número de la revista municipal Cornellà 
Informa la regidora portaveu del Grup Municipal del Partido Popular acusa el 
regidor portaveu del Grup Municipal d’ERC de no assistir als actes convocats 
en senyal de dolor i repulsa als atemptats de caràcter terrorista soferts per 
ciutadans i ciutadanes, de la qual cosa fa desprendre una actitud de 
complicitat, i essent l’esmentat text una manifestació calumniosa per raó que 
es fonamenta en un conjunt de mentides tal com evidencia el comportament 
del regidor republicà d’ençà que forma part del Plenari de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat: personalment entrà en contacte amb la regidora Isabel 
Espinosa per mostrar-li la seva solidaritat arran de l’atemptat que sofrí la seva 
residència familiar; ha assistit a les convocatòries d’actes de reprovació quan 
el seu horari laboral li ho ha permès (i en la seva absència ERC ha estat 
representat per la companya i membre de la direcció local Elisabet Badia); s’ha 
adherit personalment i com a representant del Grup Municipal d’ERC en els 
pronunciaments del Plenari contra els actes terroristes, el darrer dels quals 
expressat a través de la carta adreçada a la Secretària de l’Ajuntament afegint-
se a la Moció de condemna de l’atemptat sofert pel regidor de Sant Adrià del 
Besòs, José Luís Casado, aprovada en la Sessió Plenària de caràcter 
extraordinari celebrada el dia 22 de setembre de 2000, 
 
 Atès que el partit polític al qual representa el regidor que subscriu 
aquesta Moció gaudeix d’una trajectòria històrica en favor de l’assoliment de 
les llibertats democràtiques (homologable a la del PSOE i Partit Socialista 
Unificat de Catalunya), que mai no utilitzà cap discurs ni tan sols tàctic 
favorable a l’ús de la violència, però que no fa gaires anys esdevingué l’eina 
idònia i capaç de desactivar i normalitzar, mitjançant la seva integració en la 
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lluita política democràtica, les incipients minories de l’independentisme català 
que havien optat per una estratègia de lluita armada. 
 
 Atès que allò manifestat per la regidora Isabel Espinosa ha 
esdevingut un atac a la unitat del conjunt de regidors i regidores del nostre 
Plenari en la denúncia del terrorisme i en el foment de la pau,  
 
 Per la qual cosa proposem l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Reprovar les acusacions implícites i explícites contra el 
regidor d’ERC contingudes en el text signat per la regidora del Partido Popular 
Isabel Espinosa reproduïdes en la publicació Cornellà Informa del mes de 
novembre de l’any 2000 contingudes en l’article d’opinió “Nacionalismos 
excluyentes” . 
 
 Segon.- Exigir a la regidora Isabel Espinosa que es retracti d’allò 
reproduït i que en el següent número del mes de desembre de la publicació 
Cornellà Informa en l’apartat reservat al Grup Municipal del PP en doni 
coneixement i adreci les seves disculpes al Grup Municipal d’ERC i al conjunt 
dels membres del Consistori. 
 
 Tercer.- Publicar un extracte d’aquesta moció, tot fent referències 
als suports rebuts, en la publicació Cornellà Informa del mes de desembre. 
 
 Quart.- Instar a tots i cadascun dels vint-i-cinc membres del Plenari 
a comprometre’ns a no incórrer en cap altra ocasió en un acte políticament 
tan vergonyant, a fi de poder mantenir el nivell de maduresa política i personal 
dels seus membres, així com l’honorabilitat del nostre Ajuntament.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, en primer 
lloc, voldria dir, i demana que consti en l’Acta, que el Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana, lamenta haver de presentar aquesta Moció, i, en 
segon lloc, voldria també fer avinent als membres del plenari, -perquè heu de 
saber-ho- que nosaltres, Esquerra Republicana, ha presentat una demanda de 
conciliació en el Jutjat Degà,  el número 1 de Cornellà, perquè tingueu tota la 
informació que cal tenir i dit això fa lectura de la Moció. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per demanar al senyor Alcalde que li 
permeti intervenir abans dels membres als que correspon per torn, per dos 
motius. El primer, perquè atès que és una acusació envers la meva persona, 
se’m doni el dret a defensar-me abans de què els altres Grups, si no porten ja 
preparat el vot, puguin jutjar-me. I, en segon lloc, dir que aquesta Moció no 
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s’hagués tingut d’admetre a tràmit, perquè el seu contingut no correspon a les 
competències assignades al Ple Municipal tant en la Llei Municipal de 
Catalunya, en el seu article 50.2, com en la Llei de Bases de Règim Local. 
 
 El Tribunal Superior de Justícia de Catalunya ha dictat vàries 
sentències en aquest sentit i ha revocat nombrosos acords aprovats en plens 
municipals que no es centren en atribucions que tenen assignades per Llei. 
Per tant, abans de començar el debat, sol·licito la retirada d’aquesta Moció, 
amb el vot en contra per defecte de forma. En cas contrari, sol·licitem un 
informe jurídic dels serveis tècnics i de la Secretària d’aquest Ajuntament 
sobre la legalitat de la seva admissió a tràmit. També, ens reservem el dret a 
impugnar l’acord, a què es porti a terme. 
 
 Dit això, espero i demano que una vegada contestada la petició que 
acabo de fer, se’m permeti, si no es porta a terme aquesta petició, fer la 
defensa a què he al·ludit abans. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que el tema està a l’Ordre del Dia i, per tant, ho estem debaten, jo 
el que diria és que al marge de l’opinió que vostè ha donat, la resta expressi la 
seva opinió. 
 
 A continuació manifesta la Sra. Espinosa que també demana que 
s’inclogui en l’Acta l’article en qüestió, jo mateixa s’ho passaré. L’article 
assenyalat diu literalment el següent:  
 
 “Nacionalismos excluyentes  

 
 Ma. Ysabel Espinosa-Grup Municipal del PP 
 
 Desde la ruptura de la famosa “tregua”, hemos sufrido una cadena 
de atentados que nos obliga continuamente a apelar a la unidad, a la condena 
y al más firme de los rechazos de todo aquello que vulnere las libertades y que 
atente contra la vida de las personas. Seguramente, muchos ciudadanos 
sienten una gran sensación de impotencia y creen que los políticos deberían 
hacer algo más contundente para solucionar este problema de forma 
definitiva, puesto que, al parecer, las manifestaciones y condenas no 
solucionan nada. 
 
 Cuando uno se para a pensar sobre este tema de forma tranquila y 
fría llega a la conclusión de que, aunque nadie va a devolver la vida a las 
víctimas de atentados terroristas, debemos ser capaces de creer y recuperar la 
esperanza. Es evidente que sólo hay una manera de acabar con el problema 
del terrorismo y es con el refuerzo y endurecimiento de las penas, el apoyo a 
las fuerzas del orden y la unidad de los demócratas. Lo demás sería caer tan o 
más bajo que los propios terroristas. 
 
  En nuestra ciudad cada acto terrorista tiene como respuesta una 
protesta silenciosa a las puertas del Consistorio donde funcionarios, 
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trabajadores, representantes políticos y sindicales y demás asociaciones de 
nuestra ciudad hacen patente su rechazo. Pero hay un político que nunca o 
casi nunca se suma a estas manifestaciones de repulsa: se trata del 
representante de ERC. No sabemos si es que sus ocupaciones no se lo 
permiten o es que no quiere condenar públicamente estos atentados, pero 
sería conveniente que se explicara ante la ciudadanía para que ellos puedan 
juzgar. 
 
 En un país democrático como el nuestro, la defensa de cualquier 
ideal o doctrina debería ser lícita y legítima, siempre que se haga en al marco 
de la legalidad y la Constitución. Los nacionalismos son otra manera de 
entender la defensa de la realidad de cualquier Autonomía y, por tanto, 
siempre que no atenten contra la libertad de los que tienen una ideología 
distinta son, como he dicho, perfectamente respetables. Hasta aquí todos 
deberíamos estar de acuerdo. Pero donde uno no puede transigir es con 
aquellos nacionalismos excluyentes que, a falta de argumentos para 
convencer, usan la violencia y la intimidación. Cualquier acción de este tipo es 
perfectamente calificable de dictadura, imposición por el efecto del miedo y, 
por tanto, puro fascismo. 
 
 Algunas fuerzas políticas se amparan en el marco constitucional 
con el fin de obtener los derechos y beneficios que la democracia otorga, pero, 
luego, dan cobertura, apoyo y protección a los radicales y violentos. Espero 
que en las próximas elecciones sus votantes tengan esto en cuenta. 
 
 Para cualquier consulta, el PP de Cornellá está a su disposición 
toda la semana. Por las mañanas, en el despacho del Grupo Popular en el 
Edificio Vallhonrat (junto Ayuntamiento) Tlf. 933774266, y, por las tardes, en 
la sede del Partido Popular (Carretera de Esplugas, 20. Edificio Notaría. Tlf. 
934741677).”   
 
 En cap moment, Sr. Tardà, he fet acusacions a ningú. A vostè li 
pregunto, li dic que no ha assistit, reflecteixo una realitat, no ha assistit, i per 
tant, aquí, faig una exposició objectiva dels fets, i això és en l’únic en què 
anomeno a Esquerra Republicana, però anomeno al seu Portaveu, en cap 
moment, i vull deixar-lo molt clar, no hi ha cap dubte sobre el comportament 
d’ERC de Cornellà. Haig de dir-li -si vostè potser ho desconeix- que en a l’últim 
Congrés del Partit Popular de Catalunya, va anar el seu Secretari General i el 
nostre President Nacional el va felicitar per la manera de portar a terme el 
nacionalisme a Catalunya. 
 
 Dit això, haig de dir que és una opinió meva, una opinió sobre els 
nacionalismes, a la qual tinc dret, atès que és una opinió i hi ha llibertat 
d’expressió. En cap moment en el meu escrit anomeno a ningú. He dit que 
vostè no anava als actes i haig de dir-li, Sr. Tardà, que malgrat l’apreciació que 
jo li he demostrat, -i que per cert, no ha estat corresposta durant aquest 
temps-, haig de dir-li que quan va entrar vostè en aquest Consistori, vaig 
creure de veritat, -i soc una persona que diu el que pensa i no menteixo, 
perquè, entre tot, practico una religió a la que un dels manaments diu que no 
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menteixes-, que vostè portaria una oposició, per suposat, amb una altra 
ideologia que la meva, però que anàvem en la mateixa línia, i he pogut 
comprovar que això no és d’aquesta manera. 
 
 Haig de dir-li concretament que allò que jo dic en el paràgraf és que 
“no sabem” i, deixo perquè vostè ho aclarís, si era per motius de treball que 
vostè no assistia o perquè no ho compartia, perquè davant de tants 
assassinats que ha hagut des del trencament de treva -crec que 21-, haig de 
dir, i ho dic amb molta pena, perquè és quelcom que ens ha dolgut a tots els 
demòcrates, les persones  que han caigut tant del Partit Socialista com del 
Partit Popular, com guàrdies civils, o conductors d’autobusos, i ho reafirmo i 
em mantinc en el que he dit, vostè mai s’ha dirigit envers la meva persona, no 
sé si amb els altres grups ho ha fet, ho desconec. Vostè mai, quan no ha 
vingut a la manifestació, ha tingut la delicadesa de dir a la Portaveu del Partit 
Popular: “jo no he pogut assistir, però ho sento”. Això no ho he dit en la 
revista, però ho dic aquí, i ho ratifico, mai he tingut una paraula de suport de 
vostè, no d’ERC, dic de vostè, com a Portaveu del Grup a l’Ajuntament. 
 
 Tot l’altre que vostè suposa o diu o creu, són suposicions seves. En 
aquest escrit, simplement he dit nacionalismes excloents, i per cert, hi ha 
alguns, molts, i no he anomenat en cap moment, el que vostè suposi és cosa 
seva. Li he deixat la porta oberta  a què vostè m’aclarís una cosa que em dolia 
profundament. Si ha assistit alguna vegada, -ho he deixat també en dubte; 
aquí es pot comprovar,- jo no l’he vist, però allò que és segur és que  mai s’ha 
dirigit  a mi en el cas d’assassinat de regidors del Partit Popular, per dir-me 
que ho sentia. 
 
 És ben cert que quan ha succeït una cosa de la qual no vull ni 
parlar en el meu entorn, vostè ha trucat, com a Joan Tardà, la qual cosa li 
agraeixo en públic. Però tot l’altre, crec que s’ha tret de context, i, li demano, 
si això li serveix d’alguna cosa, que s’ho pensi, llegeixi en profunditat l’escrit, 
perquè, en cap moment, m’haig de retractar d’una cosa que no he dit. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, abans de continuar la intervenció i una mica donant 
resposta a la petició de l’informe realitzada, dir que qui està facultat per 
demanar els informes és l’Alcalde, que, en aquest cas, no ho demana. Els 
informes es fan sempre que la Llei  preceptivament així ho recull –i tampoc és 
el cas-, o bé en el cas que ho demanin 1/3 dels regidors, que tampoc succeeix 
en el present supòsit. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que lamenta que en un 
Ajuntament com aquest, on ha hagut sempre, un respecte exquisit, -ens 
podrem barallar per qüestions polítiques o per com entenem que s’han de fer 
les coses en la ciutat, cosa molt legítima- però entrar en qüestions que 
realment atempten a la dignitat de les persones, això no s’ha donat i entenc, 
fins i tot, el rampell en aquest cas de Joan Tardà, perquè, efectivament, es pot 
llegir l’article com es vulgui, però a l’article veig una intencionalitat brutal en 
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aqueix sentit, i més quan, com en la pròpia Moció es planteja que en més 
d’una ocasió, fins i tot per escrit, en una ocasió ha deixat constància d’això. 
 
 Tots els que estem aquí podem comprovar-lo, mai, en cap acte dels 
que fan a la porta de l’Ajuntament, estem els vint-i-cinc, efectivament estarà 
una representació, i no passa res, jo en alguna ocasió tampoc he pogut 
assistir. Això ho ha provocat un fet concret, i és un article públic en el que 
s’expressa una manera de pensar i que, a més, la gent ho pot recollir com li 
doni la gana. Qui no ho coneix, doncs no tindrà cap altre informació que no 
sigui aqueix article, i és lamentable que això se’n doni. Per tant, jo reprovo una 
actitud com aquesta i qualsevol que se’n pugui donar en aqueix sentit. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que creu que aquest 
article és molt poc afortunat, perquè quan es refereix als nacionalismes que 
exclouen, deu referir-se al que exerceix el PP en les comunitats on no manen, 
com va demostrar el Sr. Cañete en les seves declaracions sobre els 
transvasaments. Sobre el tema més important al que es refereix la Moció, 
realment és greu, de fet, l’article no ho diu però ho insinua, que al 
representant d’ERC, li demana explicacions del perquè ell no va, quan 
realment ell té una feina i no pot sortir quan ell vol, i en efecte no estem els 
vint-i-cinc regidors cada vegada, tampoc es tracta de passar llista. Considero 
que quan un està durant els cinc minuts de silenci, el que ha d’estar és 
demanant, i, a més a més, si s’és tan religiós com la Sra. Espinosa, demanant 
que aquests fets no es produeixin més i que s’arribi a una entesa. 
 
 Tenia un dubte si era la Moció el mitjà idoni, però veient que la 
Secretària ho ha acceptat, doncs deu ser l’adequat. 
 
 Intervé el Sr. Alcalde especificant que la Secretària ni ha acceptat ni 
no ha acceptat, he dit que la Secretària per fer un informe, l’ha de fer quan ho 
diu la Llei, -no és aquest el cas perquè està molt reglat-, és a dir quan l’Alcalde 
ho demana, i no ho ha demanat, o quan ho demanen 1/3 dels regidors –que 
tampoc ho han demanat-. Afegeix el Sr. Artís que, en qualsevol cas,  jo no 
hagués escollit la Moció com mitjà per expressar la meva queixa, però, en tot 
cas, nosaltres votaríem a favor. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alberto García Llorente, com a  Portaveu 
del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup, ni molt menys 
entrarà dins del debat, simplement, com ha dit la Sra. Espinosa, és un article 
d’opinió, en el qual tothom pot entendre’l o veure’l d’una forma diferent als 
altres. Nosaltres entenem també que va en la línia, que estan manifestant els 
companys Flórez, Tardà i Artís, per tant, nosaltres votaríem a favor de la Moció 
presentada per ERC, perquè ho veiem com ells. 
 

 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
pensa que en realitat el títol ja és confós, perquè segons acaba d’explicar la 
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Sra. Espinosa, entenc que ERC està fent un treball molt important des del 
nacionalisme d’esquerres, per tant, no coneixem quins són els nacionalismes 
excloents. També penso que  qui realment està fent una política d’exclusió en 
aquest tema és el PP, no necessàriament els partits nacionalistes, sinó que tot 
el contrari, i, el que estan fent és intoxicar a la societat en la línia d’explicar el 
nacionalisme en el sentit que no té.  
 
 Al respecte, nosaltres, com a partit que defensem les nacionalitats 
també ens sentiríem ofesos, pensem que no està ben titulat o que no es 
refereix exactament a allò que després diu l’article, però, per altra banda 
considero que moltes vegades cometem equivocacions quan escrivim o 
expressem les nostres idees o no som prou clars –de vegades, també perquè 
s’escapen coses-. En el redactat de la Moció parla del Partit Socialista Unificat 
de Catalunya, que és el nom del Partit Socialista Unificat de Catalunya, no 
obstant, és més conegut per les seves sigles, per PSUC, i no es posa PSUC, i 
també podríem dir “bé a lo millor ho han fet a propòsit, de no posar les sigles 
amb les quals és més conegut, que no ho altre”, però bé, tot és la manera de 
voler entendre segons quines coses.  
 
 Crec que realment, el Partit Popular no ens pot donar mai lliçons de 
democràcia, a cap Partit de l’Esquerra, -això ho tinc molt clar-. I torno a dir 
que fins i tot en el títol, com estava dient, està totalment equivocat, però amb 
la Moció que presenta ERC, també té un apartat amb el qual estic totalment 
d’acord, i un altre amb el qual no estic d’acord. 
 
 Per una banda, estic d’acord amb el redactat del punt quart, amb la 
idea  que vol transmetre, de dir que estem a favor de no entrar en aquest tipus 
d’actuacions políticament tan vergonyants, de mantenir un nivell de maduresa 
política i personal. Crec que això ho hem d’aplicar els 25 membres d’aquest 
Consistori, perquè alguna vegada hem tingut relliscades importants, i potser 
no teníem la intenció, però ho hem fet. I per altra banda, i no estic massa 
d’acord amb el primer apartat de l’acord quan diu que “el Ple reprovi les 
acusacions implícites i explícites de la Regidora...”  
 
 Crec que no és competència d’aquest Ple reprovar el que ha fet una 
persona, i per tant, amb aquestes consideracions que acabo de fer, ens 
abstindríem amb aquesta Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que hi ha un 
sentiment en el nostre Grup de cert lament perquè es produeixi aquest debat, i 
a la vegada també de sentiments contradictoris ja que no és la primera vegada 
que es traspassen les fronteres del diàleg i del respecte a la dignitat de les 
persones en aquest Ajuntament mitjançant la desqualificació personal, no 
només pel Grup que surt avui reprovat sinó també per altres persones i per 
altres Grups. 
 
 Nosaltres sabem bastant bé de què estem parlant. Sense anar més 
lluny, fa uns mesos en aquest Ple, una Regidora va rebre per una intervenció, i 
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per cert no és del nostre Grup, un tracte que considerem injust, va rebre un 
atac bastant furibund i desproporcionat, i que crèiem que no es corresponia 
amb les formes que s’havien de mantenir en aquest Ple. 
 
 Així mateix en un article que ha aparegut en una publicació 
d’aquesta ciutat s’han  realitzat algunes qualificacions –crec que bastant 
desafortunades- contra l’Alcalde, acusant-lo o qualificant-lo de masclista i 
prepotent. Crec que són desqualificacions que per si soles queden 
desmentides, sobretot quan  sabem que en el partit de la persona que signava 
aqueix article o en la seva òrbita, hi ha veritables professionals del masclisme, 
o hi ha propostes tan “singulars” com la que va fer ahir el Cercle d’Empresaris, 
-això sí que és la patronal-, que haurien de dedicar més esforços a combatre 
aqueixos masclismes que no a desqualificar a persones que per les seves 
actituds suficientment demostrades, no tenen aqueixes vel·leïtats. 
 
 Hi ha algunes persones que el seu estil és el mirall que crea allò que 
en ell queda reflectit, i això ho hauran d’assumir i veuran com ho modifiquen. 
Nosaltres intentarem fer quelcom constructiu i apel·larem a què s’ha de tenir 
una conducta molt més adequada. Discrepar no ens pot portar a desqualificar, 
o, en alguns casos, a realitzar acusacions falses, com en el cas d’aquesta nit, 
sobre un tema bastant sensible i en altres ocasions també sobre temes 
sensibles amb la dignitat de les persones. 
 
 Per tant, nosaltres, òbviament, rebutgem les acusacions realitzades 
contra el Grup Municipal d’ERC, contra el seu Portaveu, i coincidim 
plenament amb una cosa que diu. I esperem que tots, -i quan dic tots, som 
tots- madurem políticament i personalment, que tinguem conductes que ens 
ajudin a què entre tots sapiguem fer de la discrepància quelcom més 
intel·ligent que permeti intensificar, sense cap dubte, la nostra convivència 
política i personal en aquest Ple. La nostra posició està també molt clara, si en 
el passat alguns de nosaltres vàrem decidir no portar a aquest Ple la 
reprovació de certes actituds d’algunes persones, avui mantindrem aqueixa 
coherència, i, per tant, manifestem que la nostra posició serà d’abstenció. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que voldria dir que té la 
impressió que per Esquerra Republicana de Catalunya a Cornellà i pel Grup 
Municipal d’Esquerra a l’Ajuntament de Cornellà, pot ser difícil oblidar 
l’abstenció d’Iniciativa i del Partit Socialista. Crec que ens resultarà molt difícil 
oblidar-ho. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per donar les gràcies als que s’han 
abstingut, no per la forma, sinó pel sentit que té. Als altres, també se les dono. 
Jo crec en la llibertat d’expressió, de veritat, però hi ha dues coses que sí que 
vull que quedin clares en aquest Ple: Sr. Balmón, la dignitat la tenim tots, fins 
i tot, la representant del Partit Popular i aquí reiterades vegades s’ha vulnerat 
aqueixa dignitat envers la representant del Partit Popular. 
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 Com he dit en alguns escrits, les persones que estem al servei del 
públic hem d’acceptar les crítiques, i la persona que no accepta les crítiques 
no és demòcrata, per molt que s’enarbori la bandera. I això és una crítica, una 
manera de veure les coses sense incloure a ningú, però haig de dir que en un 
periòdic, i no he fet cap Moció ni he fet res, repetides vegades, per vàries 
persones i sense conèixer-les, a mi se m’ha posat verd, literalment verd. Sé 
d’on venen aqueixes persones i a quin àmbit pertanyen, no m’he molestat en 
contestar-les fins que va arribar un moment en què van tocar una cosa que no 
permeto a ningú que toqui, que és la meva família, vaig contestar i no penso 
contestar més. 
 
 En aquest número del mateix periòdic, -per cert de l’àmbit de 
Cornellà- ha tornat a aparèixer el meu etern enamorat, amb un altre munt de 
desqualificacions que no m’importen ni m’interessen ni em fan efecte, perquè 
crec que criticar pot criticar tothom, però ferir només ho pot fer qui jo vulgui 
que em fereixi. Però hi ha una cosa que haig de dir, ha aparegut també un 
article, d’una persona de l’Ajuntament amb clares al·lusions envers la meva 
persona –per cert no donava el meu nom, però no feia falta-. Jo l’únic que sí 
he fet ha estat una reclamació amistosa de paraula a la Presidenta del Consell 
de la Dona, i li vaig dir que això no era ètic sobretot, entre dones retreure’ns 
coses. Jo només li vaig a dir una cosa, el que jo pujava esglaons polítics 
gràcies a no sé que cosa, -perquè ja ni me’n recordo perquè és millor oblidar-
ho- perquè ja li dic que les acusacions segons de qui vinguin no val la pena ni 
contestar-les, per tant, en “todas las ollas cuecen habas”. 
 
 Aleshores, continua manifestant la Sra. Espinosa, la dignitat, crec 
que hem de respectar-la, hem de portar una política d’oposició però sense 
insultar-nos, però tots. I vull dir que, encara que soc del Partit Popular, tinc 
aqueix mateix dret i que aquí en aquest Ple se m’ha vulnerat moltes vegades i 
no m’he tallat les venes, no he fet cap moció. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que arran de l’última 
intervenció que ha fet el Portaveu del Partit d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, considero que la nostra posició, la d’Iniciativa per Catalunya, és 
realment la correcta, perquè la seva intervenció tan escarida però amb tanta 
intencionalitat, evidentment, manifesta que el punt quart que ell posa en la 
seva Moció, no se’l creu ni el practica moltes vegades, per tant, crec que hem 
fet bé. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, per en primer lloc dir a la Sra. Espinosa que no 
defugi el tema que s’està tractant aquesta nit, si us plau, perquè estem parlant 
d’altres coses i afegint més temes. I respecte a la intervenció del Portaveu del 
Grup d’Esquerra Republicana, dir que lamenta la intervenció tan 
desafortunada que ha tingut, perquè crec que no s’hi correspon ni amb el que 
pretenia en la seva Moció, ni crec que aleshores busqués els objectius que 
pretenia en la seva Moció. 
 



 43

 
 
 Nosaltres hem explicat, d’una forma contundent, que reprovem les 
actituds i les acusacions que considerem, evidentment, que són falses. Allò 
que està clar és que la intervenció del Sr. Tardà, crec que se la haurà de 
repensar per intentar també col·laborar a què es creï i s’afavoreixi aqueix clima 
que tant considera que s’ha de propiciar en aquest Ajuntament. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que deixaríem aquí el debat, les posicions s’han explicitat, i jo, 
allò que crec és que la tolerància, a més d’esmentar-la s’ha de practicar. No és 
que sigui excessivament optimista respecte a aquest tema, crec que hem de 
ser capaços de criticar i d’acceptar les crítiques sempre que no siguin 
ofensives. Una cosa és la crítica sana, la crítica política, per a això estem aquí 
diferents formacions polítiques i persones que representem a col·lectius de 
ciutadans que no opinen el mateix, i per tant, és normal que discrepem i que 
el govern sigui criticat per l’oposició, faltaria més. Però mirem de fer-lo sempre 
tenint uns grams més de tolerància i de no ser ofensius ni insidiosos, ni de 
practicar la mentida i la desqualificació, i ho dic jo, que alguna vegada, se 
m’ha desqualificat per escrit,  en alguns mitjans de comunicació, a més, per 
persones que estan aquí. Però, precisament per això, perquè, a més, és 
necessari ser tolerants, i què significa això?, tenir molt present la pluralitat. 
 
 Jo que puc entendre a nivell personal l’emprenyament del Sr. 
Tardà, continua manifestant el Sr. Alcalde, també crec que ha d’entendre 
perfectament que, fins i tot, amb aquells que et critiquen i que ho fan sense 
raó, -a vegades o sempre-, s’ha de ser tolerants. Dic aquestes paraules no des 
de l’optimisme de què les coses respecte al comportament de les persones 
canviaran, perquè cadascú és com és, i té el perfil que té, i hi ha gent que pot 
ser que tenint un determinat comportament pensi que això li donarà grans 
rèdits electorals. No és això el que jo penso i considero que el Sr. Balmón, en 
aquest cas, expressant la posició del Grup Socialista, però també la meva, en 
el sentit de, compartint la música de la proposta, diguem que la forma no és la 
més adequada, i compartint, segurament el dany que el Sr. Tardà sent, tot i 
això el Ple, segurament, no està per reprovar. Crec que la reprovació, en 
aquests casos, ja vindrà, ja hi haurà ocasions perquè sigui reprovada, i la 
mesura de les reprovacions sempre la donen els ciutadans. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per preguntar que si no sé ha de votar la 
Moció. Respon el Sr. Alcalde que creu que s’ha votat la Moció, que ha quedat 
clar que la Moció té cinc vots favorables, un vot en contra  i la  resta, 
abstencions. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria simple dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, i amb l’abstenció dels Regidors/es del 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup 
Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes 
Romero i Miguel López Sánchez. 
 
 
 
 
 2.- Moció referida al Festival Internacional de Pallassos que 
convoca el nostre Ajuntament.  
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que el Grup Municipal d’ERC considera que, una vegada just 
clausurada la novena edició del Festival de Pallassos de la nostra ciutat, és 
hora de dur a terme una reflexió oberta i participada sobre l’estat del Festival”, 
  
 Atès que, després de nou edicions, la nostra ciutat pot sentir-se ben 
orgullosa d’haver-se guanyat pel que fa al ressò exterior (català, espanyol i 
internacional) un lloc preeminent en el panorama dels escassos esdeveniments 
artístics centrats en aquest tipus de manifestació escènica, i que el mateix 
Festival ha aconseguit convertir-se en un esdeveniment percebut com habitual 
per al conjunt de la ciutadania cornellanenca,   
 
 Atès que, amb tot, com en tantes d’altres manifestacions que 
s’allarguen en el temps, el Festival ha anat evolucionant de manera paral·lela 
a d’altres canvis de caràcter sociològic experimentats per la societat 
cornellanenca en els darrers anys; observació, altrament, susceptible d’ésser 
fàcilment copsada mercès al llibre Història del Festival de Pallassos de 
Cornellà de Llobregat de Joan Minguet i Batllori publicat per l’Ajuntament, 
 
 Atès que saber assumir el llegat de tantes experiències acumulades 
i fer-les compatibles amb els nous reptes (la desena convocatòria de l’any 2002 
pot ser-ne un bon moment) s’ha de convertir, segons el nostre parer, en una 
necessitat primordial en la mesura que considerem que existeixen alguns 
punts generadors de dèficits sobre els quals caldria centrar la discussió,  
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 Atès que entre els possibles punts a debatre considerem que en 
prevalen alguns de prioritaris, d’entre els quals, i en primer lloc, la redefinició 
dels principis artístics que  sustenten el Festival, així com dels seus objectius 
com a eina de culturalització. I d’altres no menys importants com ara:  
 

1. L’estancament pressupostari, causa de l’escassa implicació econòmica 
de les diverses administracions (Ajuntament, Diputació, Generalitat), 
així com d’altres entitats i institucions. 

 
2. El descens en el nivell d’implicació de la ciutadania envers el Festival 

com a conseqüència de absència d’accions prou imaginatives i 
creatives que permetin anar més enllà de l’estricte objectiu de la 
recerca d’espectadors. 

 
3. El buit existent, tant pel que fa a la programació d’actes culturals i 

espectacles (foment de les arts circenses en els programes de 
dinamització cultural i del lleure del Departament de Cultura i l’IME) 
en l’interval de temps entre dues convocatòries amb l’objectiu de 
mantenir el batec del Festival entre la ciutadania. 

 
4. El dèficit en la direcció artística, garantia de la necessària 

harmonització entre els corrents artístics de cada moment, la qualitat 
dels espectacles i els espectador, veritables protagonistes del Festival. 

 
5. La manca d’una organització estable que consolidi el Festival com a 

nucli receptor i irradiador de cultura referida al món del Pallasso 
(Centre d’Estudis, Centre de Documentació...), a fi de consolidar-lo 
com a referent internacional 

 
 Per la qual cosa demanem al Plenari l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que el Departament de Cultura de l’Ajuntament es 
comprometi a endegar un debat conjuntament amb la resta de Grups 
Municipals sobre quina orientació haurà de prendre el Festival de Pallassos de 
Cornellà que permeti al Govern de la ciutat adoptar les decisions adients per 
poder rellançar-lo en els propers anys amb la mateixa il·lusió i encert amb què 
fou fundat i durant tant de temps mantingut. 
 
 Segon.- Que el Departament de Cultura de l’Ajuntament cerqui les 
fonts adients d’assessorament perquè es pugui enriquir el criteri dels 
responsables polítics i tècnics de l’actual Departament de Cultura, així com el 
dels diversos Grups Polítics Municipals. 
 
 Tercer.- Que per poder executar allò contingut en l’apartat anterior 
l’Alcalde s’adreci a les persones (totes elles vinculades en algun moment al 
Festival, al qual ben segur respecten i estimen), els noms de les quals 
adjuntem, demanant-los la seva opinió escrita sobre el present i el futur del 
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Festival (Ignasi Riera, ex Regidor de Cultura; Carles Navales, ex Regidor de 
Cultura; Jordi Jané, crític de circ; Ricard Salvat, catedràtic d’Història de l’Art; 
Jaume Mateu, pallasso; Laureà Palmer, ex Regidor de Cultura; Joan Minguet, 
professor i assagista; Alessandro Serena, cap de redacció de la revista Circo; 
Marcel Gros, pallasso; Genís Matabosch, productor, Jordi Izquierdo, tècnic 
cultural; Jordi Rocosa, creador escènic). 
 
 Quart.- Que la documentació rebuda sigui lliurada pel Tinent 
d’Alcalde a la Comissió Informativa per tal que en tingui coneixement i pugui 
actuar en conseqüència.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que tal com el 
seu Grup va fer avinent en la Junta de Portaveus, la Moció té un absolut 
caràcter constructiu de fer. Recull la reflexió col·lectiva d’un seguit de 
persones, en vaig informar al Tinent d’Alcalde de Cultura, en la Comissió 
Informativa, i, tinc la impressió que comparteix l’aire en què ha estat 
redactada. 
 
 En l’apartat de motivació de la Moció  –i ho llegeixo perquè crec que 
s’ha fet un esforç de concreció, i, a més a més, no dóna res per tancat, que 
crec que és el que té de positiu aquesta Moció- planteja qüestions, temes, crec 
que d’una manera bastant sistematitzada, la qual cosa crec que obre la porta 
a què ens puguem entendre, a ran de l’altra Moció que ha presentat ell. 
 
 Aquesta Moció, continua manifestant el Sr. Tardà, que crec que fa 
un esforç de sistematització és la que nosaltres proposem, no pas com una 
cosa tancada, és més, tan sols fa un any que som a l’Ajuntament, seria absurd 
per part nostra dir: “aquest és el catecisme i si us plau, Badenes, aplica’l. En 
absolut és això, tan sols és un material que aportem com que hem llegit 
l’esmena que presenta a la totalitat, crec que és “una passada”, que sigui  a la 
totalitat, perquè crec que el que dieu vosaltres i el que diem nosaltres casen 
perfectament. És més, jo voldria fer un parell de preguntes al Sr. Vicenç 
Badenes, una vegada la hagi presentada i si aquestes dues preguntes, que són 
molt tangencials, doncs m’aclareixen dos dubtes, nosaltres retirem aquesta, 
perquè entenem que la feina ja l’hem feta. Crec que havíem d’intentar provocar 
un cert debat, i estem disposats a retirar aquesta Moció, perquè entenem que 
amb la del Govern de la ciutat, casen perfectament, gairebé diria que està 
motivada, una mica, per amor propi, cosa que entenc perfectament. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes, Cooperació i Solidaritat, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, per manifestar que en sentit de ser pràctic i no allargar 
massa el debat, jo estic d’acord. Nosaltres el debat sobre el Festival de 
Pallassos l’hem fet des de fa anys, l’hem fet el darrer any i el continuarem fent, 
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perquè és un debat com el Festival, que és una cosa viva. Però, en tot cas, per 
ser operatiu aquí en el Ple, aniré molt ràpid. 
 
 Mireu, Sr. Tardà, el Festival s’ha de viure, és fonamental, òbviament 
vol dir anar-hi a les representacions, a les actuacions, viure’l al carrer, anar al 
Patronat, a l’Orfeó, anar quan es fa el cercavila. Això és fonamental, per poder 
nosaltres com a responsables polítics i com a gent que ha de tenir un criteri 
sobre les coses que passen a la ciutat. S’ha de viure, i jo lamento que no tots 
ho fem, per raons que puc entendre, de feines, d’activitats, però jo vull dir això 
per endavant. 
 
 Dit això, nosaltres hem fet aquesta Moció que hem titulat –no sé si 
encertadament o no- “Una esmena a la totalitat”, però perquè ja la volíem fer 
fa temps. Us recordo que fa, un  any o dos, es va aprovar en aquest Ple la 
constitució d’una Comissió –els antics us en recordeu- per analitzar aquest 
Festival. Efectivament la vam constituir i ens vàrem reunir com quatre o cinc 
vegades, tot i que ja alguna persona que per altres raons ens va enviar una 
carta dient que es donava de baixa, però vàrem començar aquest debat.  
 
 Aquest debat no acabarà aquí, sinó que continuarà, i jo, l’altra dia 
vaig comentar en la Comissió Informativa quins eren els trets que nosaltres 
volíem encetar i és el mateix que hem reflectit aquí.  
 
 Punt primer, el Festival de Pallassos va nàixer amb un context 
històric, cultural i polític de la ciutat molt determinat. Hi havia un gran fet, -
que vaig comentar i us ho comento ara- era el moment de recuperar el carrer, 
des d’un punt de vista cultural, de participació i el Festival en aquest context 
tenia un sentit clar. Això ara ja no és així, s’ha de tornar a redefinir. L’excusa 
o pretext de la mort d’en Charlie Rivel va ser, potser, el detonant, han passat 
des de l’any que es va crear fins avui moltes coses, el fet cultural, les 
dinàmiques participatives, com s’entén el món de l’espectacle ha canviat d’una 
forma brutal, diguéssim que la societat mediàtica s’ha anat expandint, això ha 
tret protagonisme a altres formes d’expressió cultural i aquesta és una realitat 
a la qual ha de fer front el Festival. 
 
 Però sí que és veritat que el Festival malgrat tot, ha estat i és un 
dels referents més importants que hi ha a Europa en l’expressió genuïna del 
pallasso. No n’hi ha cap a Europa que tingui com a subjecte del marc artístic, 
tan clar el pallasso com el té el Festival de Cornellà, i efectivament, això és 
molt important. 
 
 Què ens proposem? ens arremanguem les mànigues i hem de 
treballar, tot i reconèixer la importància del treball i del bagatge acumulat en 
aquest Ajuntament, especialment, pels tècnics del Departament de Cultura, 
que fa molts anys que estan rera del Festival. 
 
 Hi ha poca gent, a Catalunya que tingui tanta informació, tant 
coneixement i, per tant, tanta capacitat d’innovació en el món del pallasso com 
tenen els tècnics de Cultura d’aquest Ajuntament, perquè han viscut des de fa 
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molts anys, no només el nostre Festival, sinó el que està passant en d’altres 
festivals i quina és l’expressió més genuïna del pallasso avui, i això ho hem 
d’aprofitar. Per tant, nosaltres aprofitem l’avinentesa de la vostra Moció per fer 
una altra que allò que ve a dir, i no la llegeixo per no allargar-me més, és que 
d’acord en obrir aquesta reflexió, una reflexió que ha de ser molt ampla, i que 
també ens ha de portar a analitzar i valorar en quina mesura la pèrdua del 
protagonisme del sentit del carrer que inicialment tenia el Festival, ha de 
derivar en una nova  forma de presentar-lo i un nou format de casa nostra. I 
molt important també, és incorporar en aquest debat, no únicament a la gent 
que sempre s’ha dit, a la gent que tu has esmentat- en alguns hi estaríem 
d’acord-, sinó a molta més gent que, a més, tenen a veure, de veritat, amb el 
món de l’espectacle i del pallasso. 
 
 Als noms que tu has dit afegiríem tècnics de l’Ajuntament de 
Cornellà com en Ramon Montserrat, però també gent de les entitats de la 
ciutat que tenen a veure amb el món del teatre o amb el món dels espectacles, 
per exemple, el Sr. Josep Mancha, director del col·lectiu de teatre; el Sr. 
Eugeni Tamarit, president i membre del grup de teatre de l’Orfeó; el Sr. Ricard 
Bellés, director del Triangle teatre de Cornellà; el Sr. Rafel Ginés que també ha 
estat corresponsable d’una edició del festival; el Sr. Jaume Martínez, un home 
de Cornellà i avui productor d’espectacles catalans i d’una certa vàlua; hi ha 
gent del món dels pallassos, la Companyia Ínfima; la Pepa Plana –potser 
l’única pallassa que tenim entre nosaltres-; o, la Carmina Escardó, productora 
cultural. 
 
 Aquesta gent ja estan cada dos anys debatent amb nosaltres, per on 
ha d’anar el Festival, i el que acceptem i el que volem i ens proposem i 
impulsarem, és un debat obert amb aquesta gent que el Sr. Tardà ha 
comentat, que estaríem tots d’acord, però també incorporant aquesta altra 
gent.  
 
 En fi, la Moció té aquest sentit, la teniu tots i no la llegeixo, però 
crec que en els termes amb els quals nosaltres l’hem redactat, -si m’ho 
permeten- diguéssim que recullo una mica més un esperit d’obertura, de 
reflexió més científic–intel·lectual de què està passant amb el pallasso avui dia 
a Espanya i a Europa, que “està immers en una crisi profunda”, i quin és el 
paper d’una ciutat com Cornellà, amb les seves capacitats i oportunitats per 
redreçar, no només el Festival nostre, sinó també el que significa avui el món 
del clown a Espanya, Europa i si m’ho permeteu al món. 
 
 “El Festival de Pallassos de Cornellà neix fruit de les necessitats 
d’un temps concret, efervescent i prolífer pel que feia a accions culturals, 
orientades totes elles a la recuperació del pols sociocultural i la ocupació dels 
“espais públics”, de l’anomenat “carrer” com a marc reivindicatiu per a la 
ciutadania davant la urgència de determinar i fixar conceptes de llibertat, 
pluralitat i participació. 
 
 La creació del “Memorial Charlie Rivel” apareixia com un homenatge 
a la figura del pallasso universal de qui pren nom, també ho feia amb la 
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voluntat de suposar quelcom més pel que fa a fita cultural del calendari 
cornellanenc i motiu de reflexió e l’entorn de la figura del pallasso i el seu 
àmbit d’expressió. 
 
 Des d’aleshores ençà han passat gairebé disset anys i algunes de les 
qüestions de fons que plantejava aquell primer Festival, manifestades 
bàsicament a portes de la segona convocatòria l’any 1986, o bé mai no varen 
saber trobar solucions o a hores d’ara es troben confuses pels canvis d’hàbits 
socials i culturals que viuen les nostres relacions vivencials, creatives i 
participatives que afecten alhora profundament als terrenys culturals i 
artístics. 
 
 Tot i això, el Festival ha superat al temps i es mostra, si més no, 
consolidat com a trobada del bo i millor dels escenaris mundials pel que fa al 
treball de pallassos, còmics, bufons, excèntrics i altres formules expressives 
del llenguatge poètic i transgressor del riure i el somriure. 
 
 Però també es cert que el nostre entorn, les nostres pautes de vida i 
relacions amb els agents fonamentals de la mateixa s’estan transformant 
ràpidament, i ho fan de tal manera que la tornada a enrera per prendre pautes 
i models per entendre aquests canvis es fan gairebé impossibles. I aquestes 
transformacions també afecten evidentment a totes les relacions que 
incideixen en el festival: als creadors artístics, al públic, a la relació 
pedagògica d’ambdós i a la que realment davant altres eines, pot oferir una 
manifestació com el Festival de Pallassos i que s’ha de concretar en la propera 
edició del 2002, en el marc de la Xena. edició Festival. 
 
 Per tot això es proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Obrir un període de reflexió entorn de com posar a punt el 
Festival, de com transformar i adaptar una experiència cultural com aquesta a 
les noves pautes de relació amb l’artista, amb l’espectador, especialment amb 
els ciutadans i ciutadanes i la seva participació no virtual en la mateixa. 
 
 Segon.- Que aquest procés de reflexió no ha de quedar només resolt 
amb la convocatòria i parer de les persones que han estat vinculades 
professionalment amb el Festival, d’experts i intel·lectuals, que si bé poden 
aportar la valuosa opinió de la seva experiència personal en aquest marc no 
suposa superlativament la opinió oberta i plural que, al nostre parer, també 
caldria fer des de sectors més amplis de la mateixa ciutadania, com a 
termòmetre real de la qüestió, com a exponents d’aquest nou “espai públic”, 
d’aquest nou “carrer” que s’ha transformat, canviant irrevocablement 
d’ubicació i forma. 
 
 Tercer.- L’Ajuntament de Cornellà s’adreçarà, a més de les 
persones vinculades al Festival, també a altres sectors representatius de 
l’entorn ciutadà, encapçalats en primer lloc per al Consell de Cultura, i obri 
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un procés de diàleg i participació per abordar, a manera d’accions i 
conclusions escrites, la nova dinàmica que al parer dels ciutadans i 
ciutadanes de Cornellà faci palesa la trajectòria que hagi d’emprendre el seu 
Festival (Ignasi Riera, ex Regidor de Cultura; Carles Navales, ex Regidor de 
Cultura; Jordi Izquierdo, tècnic de Cultura; Marcel Gros, pallasso; Jaume 
Mateu, pallasso; Laureà Palmer, ex Regidor de Cultura; Genís Matabosch, 
productor; Alessandro Serena, productor de Circ; Joan Minguet, professor i 
assagista; Ramon Montserrat, tècnic cultural; Josep Mancha, actor i director 
de Col·lectiu de Teatre de Cornellà; Jordi Rocosa, creador escènic; Eugeni 
Tamarit, President i membre del grup de Teatre de l’Orfeó Catalònia; Ricard 
Bellés, director del Triangle Teatre; Oscar Mestre, tècnic de joventut; Rafel 
Ginés, Jaume Martínez, productor d’espectacles; Cia. Infíma la Puça, 
pallassos; Pepa Plana, pallassa; Carmina Escardó, productora cultural). 
 
 Quart.- L’Ajuntament de Cornellà esmerçarà els esforços necessaris 
per tal d’aconseguir que la desena edició del Festival Internacional de 
Pallassos de Cornellà “Memorial Charlie Rivel” compti amb la més amplia 
implicació possible de les institucions i entitats que li donen suport, per tal de 
cercar un millor desenvolupament tècnic i econòmic de l’esdeveniment.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que està completament 
d’acord amb ampliar el nombre de persones ja que seria petulant per part seva 
dir: “aquestes persones, no i segurament, d’altres”, però aquestes, perfecte. 
Tan sols hi ha dues persones que no entenem perquè no hi són, m’ha sorprès 
que no recollíssiu el nom del Ricard Salvat, perquè el Ricard Salvat, a part en 
sap molt de teatre. Intervé en aquest moment el Sr. Badenes assenyalant que 
ha estat una omissió  i per puntualitzar que crítics de teatre a Catalunya n’hi 
ha molts, i de circ també i agafar-ne a un només ens assemblava una mica 
delicat, o agafem més o a cap, un només no.  
 
 D’acord, manifesta el Sr. Tardà. Se suposa que a la Comissió 
Informativa tindrem constància de les cartes que s’adrecen a aquestes 
persones, i tindrem constància, còpia del material, una vegada es vagin 
rebent. Nosaltres podrem participar, -suposo que ja ho dones per fet-, a l’hora 
de llegir aquests materials, discutir-los, etc. Dit això, nosaltres retirem la 
nostra Moció i votem la vostra. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de 
Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor 
Vicenç Badenes i Teixidó, per manifestar que accepten tot el que diu, 
efectivament, i  volem que a la Comissió de Cultura participin i els Portaveus 
dels Grups també. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena a la Moció presentada pel Grup 
Municipal Socialista és aprovada per unanimitat dels assistents; i, pel que fa 
la Moció presentada pel Grup Municipal d’ERC, es retira pel seu Portaveu. 
 
  
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 “El Festival de Pallassos de Cornellà neix fruit de les necessitats 
d’un temps concret, efervescent i prolífer pel que feia a accions culturals, 
orientades totes elles a la recuperació del pols sociocultural i la ocupació dels 
“espais públics”, de l’anomenat “carrer” com a marc reivindicatiu per a la 
ciutadania davant la urgència de determinar i fixar conceptes de llibertat, 
pluralitat i participació. 
 
 La creació del “Memorial Charlie Rivel” apareixia com un homenatge 
a la figura del pallasso universal de qui pren nom, també ho feia amb la 
voluntat de suposar quelcom més pel que fa a fita cultural del calendari 
cornellanenc i motiu de reflexió a l’entorn de la figura del pallasso i el seu 
àmbit d’expressió. 
 
 Des d’aleshores ençà han passat gairebé disset anys i algunes de les 
qüestions de fons que plantejava aquell primer Festival, manifestades 
bàsicament a portes de la segona convocatòria l’any 1986, o bé mai no varen 
saber trobar solucions o a hores d’ara es troben confuses pels canvis d’hàbits 
socials i culturals que viuen les nostres relacions vivencials, creatives i 
participatives que afecten alhora profundament als terrenys culturals i 
artístics. 
 
 Tot i això, el Festival ha superat al temps i es mostra, si més no, 
consolidat com a trobada del bo i millor dels escenaris mundials pel que fa al 
treball de pallassos, còmics, bufons, excèntrics i altres formules expressives 
del llenguatge poètic i transgressor del riure i el somriure. 
 
 Però també es cert que el nostre entorn, les nostres pautes de vida i 
relacions amb els agents fonamentals de la mateixa s’estan transformant 
ràpidament, i ho fan de tal manera que la tornada a enrera per prendre pautes 
i models per entendre aquests canvis es fan gairebé impossibles. I aquestes 
transformacions també afecten evidentment a totes les relacions que 
incideixen en el festival: als creadors artístics, al públic, a la relació 
pedagògica d’ambdós i a la que realment davant altres eines, pot oferir una 
manifestació com el Festival de Pallassos i que s’ha de concretar en la propera 
edició del 2002, en el marc de la Xena. edició Festival. 
 
 Per tot això es proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Obrir un període de reflexió entorn de com posar a punt el 
Festival, de com transformar i adaptar una experiència cultural com aquesta a 
les noves pautes de relació amb l’artista, amb l’espectador, especialment amb 
els ciutadans i ciutadanes i la seva participació no virtual en la mateixa. 
 
 Segon.- Que aquest procés de reflexió no ha de quedar només resolt 
amb la convocatòria i parer de les persones que han estat vinculades 
professionalment amb el Festival, d’experts i intel·lectuals, que si bé poden 
aportar la valuosa opinió de la seva experiència personal en aquest marc no 
suposa superlativament la opinió oberta i plural que, al nostre parer, també 
caldria fer des de sectors més amplis de la mateixa ciutadania, com a 
termòmetre real de la qüestió, com a exponents d’aquest nou “espai públic”, 
d’aquest nou “carrer” que s’ha transformat, canviant irrevocablement 
d’ubicació i forma. 
 
 Tercer.- L’Ajuntament de Cornellà s’adreçarà, a més de les 
persones vinculades al Festival, també a altres sectors representatius de 
l’entorn ciutadà, encapçalats en primer lloc per al Consell de Cultura, i obri 
un procés de diàleg i participació per abordar, a manera d’accions i 
conclusions escrites, la nova dinàmica que al parer dels ciutadans i 
ciutadanes de Cornellà faci palesa la trajectòria que hagi d’emprendre el seu 
Festival (Ignasi Riera, ex Regidor de Cultura; Carles Navales, ex Regidor de 
Cultura; Jordi Izquierdo, tècnic de Cultura; Marcel Gros, pallasso; Jaume 
Mateu, pallasso; Laureà Palmer, ex Regidor de Cultura; Genís Matabosch, 
productor; Alessandro Serena, productor de Circ; Joan Minguet, professor i 
assagista; Ramon Montserrat, tècnic cultural; Josep Mancha, actor i director 
de Col·lectiu de Teatre de Cornellà; Jordi Rocosa, creador escènic; Eugeni 
Tamarit, President i membre del grup de Teatre de l’Orfeó Catalònia; Ricard 
Bellés, director del Triangle Teatre; Oscar Mestre, tècnic de joventut; Rafel 
Ginés, Jaume Martínez, productor d’espectacles; Cia. Infíma la Puça, 
pallassos; Pepa Plana, pallassa; Carmina Escardó, productora cultural); i 
Ricard Salvat. 
 
 Quart.- L’Ajuntament de Cornellà esmerçarà els esforços necessaris 
per tal d’aconseguir que la desena edició del Festival Internacional de 
Pallassos de Cornellà “Memorial Charlie Rivel” compti amb la més amplia 
implicació possible de les institucions i entitats que li donen suport, per tal de 
cercar un millor desenvolupament tècnic i econòmic de l’esdeveniment.” 
 
 
 
 3.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ha presentat dos 
precs per escrit. 
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 En un d’ells diu:  
 
 “Cada any, el debat dels Pressupostos Municipals s’ha fet en un 
únic paquet, la qual cosa impedeix analitzar de manera detallada les 
previsions i els programes d’actuacions i execucions de cada un dels 
departaments o de les àrees. Entenem que seria molt més lògic i clarificador  
que cada sector donés a conèixer i a debatre a la Comissió Informativa 
corresponent, el seu pressupost i el programa d’actuació previst. 
 
 Per això preguem que, amb temps suficient, se’ns facilitin els 
respectius avantprojectes i s’estableixi un calendari de reunions per a la seva 
deliberació sectorial.”  
 
 Demanem o fem el comentari de què cada any els pressupostos es 
debaten en el seu conjunt, en la Comissió d’Hisenda, i creiem que seria lògic 
per tenir major informació, però també major possibilitat de debatre 
detalladament cada una de les partides, que aqueix pressupost no es debatés 
únicament i exclusivament en el paquet general, i, per això demanem que 
s’obrin debats des de les diferents àrees o departaments, des de les diferents 
comissions informatives, de l’àrea a la que correspongui, perquè es pugui 
debatre quin és el seu pressupost lligat al propi programa.  
 
 Som conscients de la data en què estem, del temps que ens queda 
fins al pròxim dia 20 o 21 que se celebrarà el Ple, i que segurament això serà 
difícil però sinó és possible en tota la seva extensió, demanem que això ho 
sigui en alguna part, i sobretot, que es tingui en compte per a anys futurs.      
 
 Hi ha un altre prec en el que demanem:  
 
 “Donat que les informacions de què disposem sobre la superfície a 
expropiar en el Ribera-Serrallo es porten a distintes interpretacions, lo qual 
indueix a possibles errors de càlcul i, amb això, a donar informació incorrecta. 
 
 Donat que la nostra voluntat és la de defensar un espai, que 
considerem de vital importància per al desenvolupament equilibrat de la 
nostra ciutat i no per a anar ni fer propaganda contra ningú, sinó anar amb la 
veritat, sense confusió. 
 
 PREGUEM: 
 
 Que ens faciliteu una relació exacta de totes les parcel·les a 
expropiar, amb les seves corresponents superfícies.” 
 
 Degut a diferents debats, interpretacions i altres qüestions que 
s’han anat desenvolupant al voltant del tema del Pla Ribera-Serrallo, sobretot, 
pel tema de l’extensió que s’expropia; i com no volem anar amb informacions 
incorrectes, que fins i tot, ens han pogut comportar dir coses que potser no 
eren correctes, -segons després se’ns ha dit-, demanem que se’ns passi, -no sé 
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si és impossible- una relació de totes les parcel·les que s’expropien pel que fa a 
la seva superfície.  
 
 Voldria comentar una altra petició, continua manifestant el Sr. 
Flórez, que ja l’any passat vam plantejar, i ara, arribem tard perquè ja s’està 
fent. És la instal·lació de la il·luminació de les festes nadalenques, perquè 
creiem que –com en altres llocs s’està fent- s’han de fer esforços per disminuir 
els consums energètics, i encara que sembli que la energia elèctrica és la més 
neta, és la més ineficient de totes. En aquest sentit, a nosaltres ens agradaria 
–ja ho vàrem comentar amb el Sr. Balmón, i va dir que era impossible perquè 
això ho paguem els comerciants- que això es vagi canviant, com a mínim el 
tipus de lluminàries.  
 
 Per tant, com indubtablement la ciutat creix, s’obren noves zones 
comercials i d’altres i això se’n va estenent, proposem que, com a mínim, en 
aqueixa ampliació es plantegi que no s’incrementi el tipus que hi ha 
actualment, i que els altres se’n vagin substituint. Potser s’ha de compartir 
una mica l’esforç i és una inversió que des del municipi es pugui ajudar a què 
això se’n vagi canviant. Soc conscient de què això no es pot fer de cop. 
 
 Acte seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar que 
es pren nota dels precs, en el ben entès de què, pel que fa al primer, la 
discussió del pressupost es realitza en la Comissió d’Hisenda i posteriorment 
en el Ple. Si hi ha àrees que volen informar del seu pressupost, està bé, però la 
discussió es fa on toca i on toca és en la Comissió, i, a més, tots els Grups 
estan representats. Per tant, si al marge d’això en les àrees hi ha informació, 
respecte al que es recull en el pressupost, perfecte, però el lloc on discutir-lo 
és en la Comissió d’Hisenda que per això hi és, i allí hi són representats tots 
els Grups. 
 
 Pel que fa al tema de Ribera-Serrallo, el millor és mirar l’expedient, 
els plànols i demés.  
 
 Seguidament pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per exposar que, perquè no fan una informativa monogràfica sobre Ribera-
Serrallo abans de Nadal, i s’aclareix d’una vegada?. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per presentar dos precs i dues preguntes 
que per error no han estat registrades. A més a més, abans de començar 
voldria que constés en Acta una protesta perquè fa dos mesos es va sol·licitar, 
-no recordo si era prec o pregunta- l’inventari dels béns artístics de la ciutat. 
Es va dir que es disposava d’aquest inventari, però encara no se m’ha lliurat, -
quan dic a mi, em refereixo al Grup Municipal d’Esquerra Republicana- de 
manera que, si us plau, considero que després de dos mesos, i més si està fet. 
En el darrer Ple, una vegada acabat, -perquè em va semblar violent dir-ho 
públicament- ho vaig dir al Regidor, de manera que, si us plau, seria bo que 
se’ns lliurés. 
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 Tot seguit formula el Sr. Tardà i Coma el primer prec: 
 
 “El passat mes de febrer el Plenari de la ciutat aprovà per majoria 
absoluta un seguit de propostes adreçades a la Generalitat de Catalunya 
presentades pel Consell Municipal Escolar per tal de millorar l’ensenyament 
públic de la ciutat. 
 
 El seguit de demandes havien estat prèviament discutides i 
presentades pels diversos Claustres i per les Associacions de Pares i Mares, la 
qual cosa donava a aquestes demandes un caire singular per raó de la 
participació que havia aconseguit d’integrar. 
 
 Una vegada assumits per part del Plenari els dictàmens presentats i 
tramesos a la Conselleria d’Ensenyament perquè n’estudiés el contingut, ens 
cal conèixer quina ha estat la resposta. 
 
 En el procés de discussió, el nostre Grup Municipal sol·licità que, 
per tal de donar major rellevància al lliurament del document, el senyor 
Alcalde es fes acompanyar per la resta de Grups Municipals i d’altres 
representants de la comunitat escolar. 
 
 Val dir que el senyor Alcalde no va considerar necessari avenir-se a 
aquest prec i aleshores manifestà que tenia concertada una entrevista amb la 
Consellera. 
 
 Passats uns mesos, desconeixem quin fou el resultat de la conversa. 
Desconeixem què s’ha aconseguit i, considerem molt greu que les parts 
implicades en el document: Grups Municipals, Claustres i AMPAS no n’hagin 
rebut cap informació.  
 
 És per això que li demanem que tan aviat com pugui es resolgui 
aquesta mancança, ja que de no fer-ho quan tornem a sol·licitar la participació 
dels diferents àmbits de la comunitat escolar, correm el perill que no vulguin 
fer-ho.” 
 
 Vaig ser present en el darrer Consell i no se’m va informar, i crec 
que he anat a tots, i també com a Grup Municipal no se’ns ha remès cap carta 
dient com ha anat el procés, les converses van anar així, estem en tal punt, 
etc. 
 
 Repeteixo que és important perquè no solament vam participar-hi 
nosaltres, els Grups Municipals i el govern de la ciutat, sinó que va participar-
hi –cosa que es va valorar positivament- associacions de pares, claustres i 
altres membres de la comunitat escolar. 
  
 El segon prec, continua manifestant el Sr. Tardà,  fa referència a 
l’Escola de Música i ho presentem conjuntament amb el Grup d’EUiA, i diu:  
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 “D’ençà  de la constitució de l’actual Consistori els regidors els 
Grups Municipals que subscriuen aquest prec han tingut cura d’intervenir a 
favor de l’arranjament dels problemes i dèficits de l’Escola Municipal de 
Música: entrevistes amb els pares i mares lliurament de propostes i 
suggeriments, control i suport de l’activitat dels gestors de l’IME, etc. 
 
 Val a dir que, per exemple, en una de les darreres trobades se’ns 
confirmà que enguany ja gaudiríem finalment del Projecte Educatiu de Centre 
en què s’incorporaria el Disseny Curricular, el qual segons el nostre entendre, 
podria permetre resoldre un bon nombre de problemes. 
 
 En definitiva, estàvem convençuts que, finalment, mercès a les 
aportacions i bona voluntat de totes les parts, havíem iniciat el camí que ens 
havia de dur a poder presentar en pocs mesos un balanç positiu de l’Escola 
Municipal de Música, fet que, altrament, la  no presentació en les reunions  
per part de la regidora de nous problemes, permetia corroborar aquesta 
sensació. 
 
 És per això que ens ha sorprès haver rebut una carta signada per 
un seguit de pares que anuncien la seva dimissió de l’Associació en entendre 
que els dèficits romanen i, segons el que diuen, fins i tot s’han incrementat. 
 
 No ens pertoca en aquest moment opinar sobre l’actitud dels pares 
ni de la regidora d’Ensenyament. En tot moment li hem donat suport (tot i que 
de vegades crític) en la confiança que compartíem el desig de superació dels 
dèficits. És per això, que els regidors d’EUiA i ERC ens considerem legitimats 
per demanar-li que s’avinguin, vostè i la responsable del Departament a rebre 
en una sessió de treball l’AMPA de l’Escola  Municipal per tal d’aclarir fets i 
actuacions que permetin no estroncar el diàleg i el procés iniciat cap a la 
resolució dels problemes que, fins ara, crèiem, haver anat recorrent.”  
 
 És a dir, com que nosaltres des de bon començament hem 
participat, estàvem convençuts que anàvem per bon camí, crec, fins i tot, que 
la Regidora s’ho creia, i també tots, per això ens ha sorprès molt la carta, i ara 
el que no voldríem és fer un pas enrere: Intentem resoldre aquest problema 
que ha aparegut per tal que puguem avançar, i és evident que nosaltres no 
podem fer-ho –tan de bo poguéssim fer-ho- però no tenim la responsabilitat de 
fer-ho.   
 
 I, pel que fa a les preguntes, una diu: 
 
 “En el darrer mes ha existit alguna variació o avenç –fa referència a 
l’afer de la discoteca Pyramid- en les accions endegades per l’Ajuntament de 
cara a recuperar els diners que deuen els antics usufructuaris de la discoteca 
Pyramid?, i, quines persones o empresa, sota quines condicions contractuals 
s’han fet càrrec de la reobertura?  
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 Finalment hi ha una altra pregunta que diu: en nom del Grup 
Municipal d’Esquerra li adreço la següent pregunta amb la intenció que doni 
resposta: 
 
 “Dies enrera vaig adreçar-li, -al Sr. Alcalde- el següent escrit 
registrat el 6 de novembre, i l’escrit diu: hem observat que en una de les naus 
de la instal·lació de la Societat General d’Aigües de Barcelona, dels quatre 
camins, de la nostra ciutat, s’ha procedit a executar unes obres, l’abast de les 
quals desconeixem per la raó de què en cap moment hem tingut notícia ni a 
través de les actes de la Comissió de Govern, ni en les reunions de la Comissió 
Municipal de Patrimoni, de l’existència de cap permís municipal per endegar-
les oficialment. 
 
 Entendrà doncs, l’alarma que ens ha provocat, màxim si tenim 
present l’element arquitectònic de què es tracta i la rellevància de l’entitat que, 
suposadament, ha comès aquesta irresponsabilitat. 
 
 Per la qual cosa li sol·licito, en nom de Grup Municipal d’Esquerra, 
que faci esbrinar l’abast del fet i que amb promptitud  se’ns passi la 
informació per tal de poder gaudir dels elements que ens ha de permetre 
actuar responsablement.” 
 
 Això ho vam adreçar el 6 de novembre a l’Alcalde i fins ara no hem 
rebut resposta, amb la qual cosa la pregunta que fem comença dient: 
 
 “Com que no se’ns ha tramés cap mena de resposta, lamento haver 
de fer la segona pregunta sense gaudir de la informació que li vaig sol·licitar, 
però entendrà que no és pas per dèficit nostre, -al contrari-, si us plau, podria 
informar-nos de les obres executades, i del perquè no n’hem tingut 
coneixement els membres de la Comissió de Patrimoni, ni hem pogut llegir cap 
referència a la llicència d’obres que hagués hagut de demanar la companyia 
d’aigües, així com les raons per les quals, una vegada més, -ja va passar amb 
l’estació de la Renfe- els serveis d’inspecció tècnica de l’Ajuntament, han 
tornat a passar per alt aquesta “suposada” infracció urbanística. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, pel que fa al primer tema que ha exposat el Sr. Tardà que un 
inventari estricte de les obres d’art, -que jo sàpiga- no hi ha. Hi ha un 
inventari de l’Ajuntament, de tots els béns de l’Ajuntament, i en aquest 
inventari, òbviament, hi són. No obstant això, el Regidor de Cultura queda 
encarregat de facilitar la informació. 
 
 Pel que fa als temes d’educació, assenyala el Sr. Alcalde, no és que 
jo no cregués necessari o convenient anar acompanyat, és que l’entrevista 
estava sol·licitada i concedida amb anterioritat, i hi ha una cosa que és 
l’educació i la cortesia institucional. Si jo he demanat una entrevista com a 
Alcalde, allò que no puc fer és, presentar-me allà amb altres persones. 
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 Dit això per aclarir els termes exactes de la qüestió, amb la 
Consellera vàrem estar parlant dels temes objecte de dues mocions. Una 
qüestió de caràcter més general en la que hi havia participat el conjunt de la 
comunitat educativa, i, una altra, de temes més concrets, que feien referència 
a algunes actuacions relatives a obres que s’havien de fer, per exemple, la 
remodelació del Torres i Bages. 
 
 La reunió va ser molt cordial. La Consellera fins i tot es va 
comprometre a una cosa que li vam demanar –tot i sabent que és una persona 
molt ocupada- i va dir que vindria a Cornellà, a finals de curs, i estava 
disposada a tenir, aquí, una reunió amb representants de la Comunitat. 
 
 He de dir que després ha “escurrido el bulto”. Ara es veu que està 
més ocupada i no té tant temps per venir, però aquesta és una mica la 
situació que jo crec que la Regidora pot ampliar i, a més a més, contestar a la 
segona qüestió, si ho creu convenient. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, com 
a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar pel que fa referència 
al primer punt, que creu que el Sr. Alcalde ja ho ha contestat. En tot cas, 
assenyala, a banda de dir més coses, m’agradaria consultar actes de reunions 
-perquè potser el Sr. Tardà té més memòria que jo i és cert el que diu, no ho 
dubto, però crec que alguns d’aquests temes en algun Consell s’han explicat 
però potser no ho he fet. Per tant, m’agradaria poder consultar i, en cas que 
no ho hagi fet per algun descuit, perquè potser ho vaig explicar en un altre 
col·lectiu i ho vaig donar per suposat, fer-ho el més ràpid possible. 
 
 Crec que tens raó, continua manifestant la Sra. Gasull, quan dius 
que la gent que participa, i fins i tot la que no participa, ha d’estar el màxim 
informat i poder opinar de les coses.  
 
 En relació amb l’Escola de Música i amb les seves pròpies 
dificultats, el prec és ben rebut –com sempre- hem parlat molt i parlarem molt 
més, i crec que per sort per la ciutat, l’escola ens donarà per parlar moltes 
vegades. Tenia moltes esperances, com tu molt bé has dit, de què s’anessin 
transformant coses, però segueixo creient que la nostra escola de música està 
en el camí de convertir-se en una escola de música de ciutat.  
 
 Sempre he dit que això és un procés lent, en primer lloc per la 
varietat d’interessos legítims de tots els col·lectius que la composem, després 
perquè no tenim uns models i perquè és difícil fer una fotografia perfecta quan 
es té una història començada. Crec que, a vegades, és més fàcil començar de 
zero, i, en aquest cas, per sort per a la ciutat, no comencem de zero. 
 
 Ho hem parlat en algun Consell i podrem seguir parlant, -espero-. 
Durant aquest últim curs hem estar treballant, i ho sabeu perfectament, tant 
l’equip de direcció com els claustres, de diferents formacions que els pugui 
permetre això que tots desitgem que és escriure la part que li pertoca al 
claustre, a cada una de les parts, per poder tenir documents que puguem 
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començar a consensuar amb la part que ha de consensuar i reelaborar la part 
que li toca a cada un fer amb solitud. 
 
 En aquest moment ja hi ha una proposta de seguir escrivint, hi ha 
coses que ja estan escrites i moltes altres que han d’escriure. Crec que a 
l’última reunió, em refereixo a l’últim Consell de l’Institut Municipal 
d’Educació ja he dit  que s’està per la possibilitat de què abans de què acabés 
el curs, si pogués ser per primavera, comencéssim  a veure, al menys, els 
primers esborranys. 
 
 En tot cas, l’únic que haig de dir és que l’esborrany, la part que 
pertocaria a l’administració està escrit, que el model que l’administració 
considera que podria ser debatut amb el suport dels professionals que s’han 
contractat de manera específica, -per la Diputació de Barcelona-, s’està 
elaborant i que ja  des de fa temps que existeix un grup d’ajuntaments amb 
escoles de música que intenten trobar un model bo per a tots en les seves 
variopintes qüestions. Crec que, en tot cas, el sentiment és comú. Jo no he 
tingut el gust de poder llegir exactament  el que diu el prec, perquè tu has dit 
al principi que hi havia hagut una dificultat, i, en tot cas, i, com és un prec 
intentaré amb molt bon sentit facilitar el màxim de coses que puguem 
compartir. 
         
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que l’Alcalde, rebut l’escrit va donar instruccions a aquest 
regidor de què es mirés allò que tu plantejaves. Als dos dies va entrar un escrit 
idèntic o similar  de l’Avenç plantejant el mateix. Hem fet una comprovació, i 
en aquest sentit aprofito per a informar-te de que a la sala de màquines de la 
Societat General d’Aigües hi ha una màquina de vapor per impulsió que 
subministra aigua, encara en funcionament. Les filtracions d’aigua de pluja 
que s’hi produïen per la coberta, en funció de què hi havia un conjunt de 
teules trencades, produïen un problema a la màquina i amenaçaven unes 
parts de fusta que hi ha de produir una putrefacció. 
 
 Davant d’aquesta situació, Aigües de Barcelona va procedir a fer 
una reparació d’emergència que no ha variat ni l’estètica de l’edifici ni 
l’estructura, ni cap element que es pugui considerar substancial.  
 
 Nosaltres ho hem comprovat i hem cridat l’atenció a Aigües de 
Barcelona en el sentit de dir: comprenem que si t’entra aigua en una sala de 
màquines i, a més a on hi ha unes bigues de fusta, el més urgent és canviar 
unes teules per unes altres noves, però hi hauria estat un detall de bon gust, -
per la seva part- haver fet una notificació que no han fet. 
 
 Hem d’estar tranquils perquè l’element patrimonial no ha estat 
alterat, i única i exclusivament ha estat corregida una deficiència que existia 
que era un conjunt de teules trencades que provocava filtracions d’aigua. 
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 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que pel que fa a 
la pregunta, es contestarà per escrit, i en tot cas, dir que per part de 
l’Ajuntament, -ho dic perquè les actuacions que s’estan realitzant són una 
part de les empreses municipals, i l’altra per l’Ajuntament- va haver un 
requeriment pel tema de sonorització perquè hi ha problemes derivats d’això. 
L’empresa no ens ha contestat res al Decret que se’ls va trametre,  i com en els 
darrers caps de setmana han hagut problemes arran de la reobertura, s’ha 
procedit aquest matí a signar un Decret per limitar l’horari de l’activitat de la 
discoteca, mentrestant  no es procedeixi,  a  una insonorització de l’edifici. 
 
 Tot seguit pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert 
Parramon, per manifestar que, pel que fa al tema de la demanda de 
desnonament, continua com és natural el seu curs. L’altre tema que havíem 
sol·licitat, la rescissió del contracte que va ser objecte de concurs, estàvem 
pendents de què ens assignessin l’Àrbitre que ha de jutjar aquest tema i ens 
van comunicar l’altre dia que ens l’assignaven. Per tant, això és un pas 
endavant perquè, a partir d’aquí, si podem aconseguir un fallo en el que 
s’anul·li la concessió, acte seguit, podrem actuar, però mentrestant està en 
procés judicial que l’hem d’anar mantenint amb tots els seus terminis i 
requisits.  Pel que fa a la resta de detalls te’ls contestaré per escrit. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ell també portava una 
pregunta sobre l’Escola de Música, però com que ja ha contestat a ERC, m’hi 
dono per contestada. 
 
 L’últim cap de setmana, afegeix, vaig estar visitant als veïns del 
carrer Soler i Cortada, amb motiu del seu requeriment, i vaig comprovar que la 
part del carrer que s’està urbanitzant i asfaltant, havia tocat les portes dels 
habitatges, a mitja porta arribava el carrer. O sigui que un matí es van trobar 
que se’ls estava, pràcticament, tapiant les portes. La pregunta és: com 
quedarà aquest carrer?. En quina situació quedaran aquelles portes?, perquè 
sembla ser que algunes porten més de trenta anys obertes. Hi ha una part del 
carrer que pràcticament arriba a la finestra, i pel que m’han comentat els 
veïns, quan es van donar compte estaven tapiant-lo i han hagut de contractar 
un vigilant perquè no torni a passar fins que no se’ls hi digui alguna cosa. 
 
 Sembla ser que hi havia un acord verbal d’un tècnic de 
l’Ajuntament, concretament el Sr. Marín, -això ho dic perquè se m’ha dit, o 
sigui, no és un “dime direte”, sinó que varis veïns em van confirmar que hi 
havien tingut un acord amb ell-, de què la part baixa de la vorera quedaria a 
l’alçada del carrer, i que farien uns claveguerons  pertinents. 
  
 Aquest matí m’han trucat i m’han dit que han patit un veritable 
ensurt ahir perquè va començar a ploure, i tenen por de què se’ls inundi el 
carrer, degut a què per la part del darrera estan en obres i sense claveguerons, 
i, per la part del davant, fa un any, amb les pluges torrencials que van haver-
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hi, -aquest carrer està completament sense asfaltar i de terra- van haver 
d’obrir unes reixetes que hi al  bell mig, perquè no els arribés l’aigua a dins 
dels habitatges, i sembla ser aqueixes reixetes es van omplir de tot, i no s’han 
netejat des de llavors. 
 
 També m’han comentat que tenen els contenidors de les 
escombraries al final del carrer, amb el consegüent treball de portar els 
cubells fins allà i, a més, que hi ha uns baixos, -això ho vull comentar per si 
no ho sabeu-, del mateix senyor al que se li havia enderrocat, que s’han 
habilitat una altra vegada com a habitatge. Són uns baixos que eren uns 
magatzems, que no tenen ni lavabo i on tornen a estar famílies de raça gitana 
vivint, amb el consegüent problema de sempre, vivint al carrer, estenent al 
carrer, i fent les necessitats al carrer.  
 
 Jo demano, -i aquesta vegada ho demano- que se’ls hi presti una 
especial atenció a aquests veïns que crec que són ciutadans de Cornellà, 
paguen els seus impostos, igual que tothom, i estan en unes condicions 
tercermundistes i considero que han tingut molta paciència, i que ja és hora 
de que se’ls solucionin part dels seus problemes. 
 
 Tot seguit pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que ell va anar ahir, i el guàrdia jurat es devia d’haver anat perquè 
no  hi era quan vaig estar visitant les obres. Reconeixerà amb mi la Portaveu 
del Grup Municipal del PP, que el carrer té dos nivells, de meitat cap el riu hi 
ha un desnivell, i de meitat cap a la carretera de Sant Joan Despí, 
pràcticament no hi ha. 
 
 Però què passa?, això és producte de la petició dels veïns, al seu 
dia, de què s’exclogués del planejament de Suris, el Polígon de Soler i Cortada, 
i ens trobem amb un conjunt de portes il·legals posteriors perquè les cases 
estan alineades al carrer del davant. Les portes del darrere són il·legals i ens 
trobem que, per desgràcia i de forma insalvable, tenim un nivell de carrer 
diferent al de les portes que han obert il·legalment els veïns.  
 
 Què farem?, l’únic que podem fer, exposa el Sr. Morlanes. Estem 
fent el carrer nou –crec que ho hem de dir- per això, està el contenidor de les 
escombraries fora, perquè possiblement demà o la setmana vinent s’asfaltarà. 
El carrer s’ha dotat de clavegueram, i, evidentment, el que no farem és tapiar 
les portes dels veïns, però hem de saber que aquí tenim un problema. Mentre 
que no es faci un planejament per a aquest sector, això no té solució.  
 
 Els veïns van demanar que es deixés com estava, i ara ens trobem 
amb els problemes que es deriven d’aquella situació, i és que hi ha la 
urbanització d’alguns carrers aprovada, amb un planejament de cases que no 
està subjecta al desenvolupament que estem fent. 
 
 Per tant, allò que no farem és tapiar la porta a ningú –pot estar 
vostè molt tranquil·la- però la solució, -jo no la vull enganyar-, és molt 
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complicada. Continuarem parlant amb ells, però sí que li puc dir que el que no 
podem fer és baixar dos metres i mig el carrer, perquè, aleshores, el que 
succeiria  és que s’inundaria el carrer, i això no és cap solució. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per expressar el seu agraïment i el de la 
seva família a les mostres de suport que han tingut per part de tot el 
Consistori,  amb motiu de la mort del seu pare. Moltes gràcies. 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 

 
 ASSUMPTE  URGENT 
 
   
 PROPOSTA DE L’ÀREA D’INTERIOR, COMERÇ I COMUNICACIÓ 
 
 
 Únic.- Recolzar les iniciatives privades o públiques 
encaminades a oferir un servei públic d’informació, que aprofundeixi en 
la pluralitat social i cultural d’un territori i potenciï la proximitat del 
ciutadà amb la seva realitat local. 
 
 En primer lloc, pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que abans de tot haurien de declarar urgent la Moció, 
ja que no estava a l’Ordre del Dia -com sabeu- per raons conegudes, i 
pregunta si estarien d’acord en tractar-ho. 
 
 MOCIÓ 
 
 “El 23 de novembre de 2000 es va interrompre indefinidament 
l’emissió del canal 54 de televisió, utilitzat des de juny de 1999 per Aquí 
Televisió, oferint una programació estable de caire comarcal i professional des 
de Cornellà de Llobregat. Aquí Televisió és una de les 115 iniciatives de la 
comarca del Baix Llobregat, que presentaren sol.licituds per a la gestió del 
servei de televisió local per ones terrestres, d’acord amb el procediment 
establert al Decret 320/1996 de la Direcció General de Radiodifusió i Televisió 
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de la Generalitat de Catalunya, la resolució de les quals encara està en 
suspens a l’espera de la planificació a realitzar per l’administració central en la 
reserva provisional de freqüències de televisió local per tot l’Estat. 
 
 Davant aquests fets i donada la indefinició normativa sobre la 
reglamentació d’emissions de televisió local i comarcal a Catalunya, que es 
remunta als anys 1995 i 1996, l’Alcalde President proposa al Ple municipal 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Recolzar les iniciatives privades o públiques encaminades 
a oferir un servei públic d’informació, que aprofundeixi en la pluralitat social i 
cultural d’un territori i potenciï la proximitat del ciutadà amb la seva realitat 
local. 
 
 Segon.- Manifestar la imperiosa necessitat d’establir una legislació 
reguladora respecte de les emissions de televisió local, que permeti estabilitzar 
el sector. Reclamant la publicació del pla de freqüències de televisió local 
anunciat pel Partit Popular des de fa 3 anys i la modificació de la Llei de 
Televisions Locals per Ones Hertzianes (27 de desembre de 1995). 
 
 Tercer.- Rebutjar les actuacions indiscriminades realitzades per 
l’administració autonòmica contra la llibertat d’expressió, a l’empara d’aquesta 
indefinició normativa, tot recordant que l’atorgament de les concessions per a 
la gestió del servei públic d’ones terrestres és competència de la Generalitat. 
 
  Quart.- Manifestar la nostra oposició i rebuig a les interferències 
realitzades contra les iniciatives privades que, amb un ampli recolzament 
social, avalat per una extensa experiència en el sector de la comunicació local, 
i davant la indefinició normativa al sector, han emprès el camí de l’acció 
informativa profesionalitzada i de qualitat, com és el cas d’Aquí Televisió. 
 
 Cinquè.- Traslladar aquest acord a la Direcció General de 
Radiodifusió i Televisió, a la conselleria de Presidència de la Generalitat de 
Catalunya, així com a tots els grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació de la Moció, per manifestar que el dilluns de la setmana passada, es 
va posar en contacte amb nosaltres l’empresa Aquí TV, per dir-nos que era 
possible que un expedient obert per part de la Generalitat acabés amb un 
precinte de l’emissor que té en Sant Pere Màrtir. Per part de l‘Alcaldia va 
haver-hi una sèrie de gestions, a través del Consell Audivisual de Catalunya  i 
una altra directament amb la Direcció General i amb el Conseller de 
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Presidència, per poder paralitzar aquest acte administratiu que acabaria, 
evidentment, amb el precinte de la televisió. 
 
 En principi, per part del Conseller davant del Consell Audivisual de 
Catalunya, va haver un compromís de què no es realitzaria aquest precinte. A 
partir del dilluns tant l’empresa com nosaltres vàrem deixar de preocupar-nos 
d’aquests temes, fins que el dijous, sense saber per quins motius, es va tornar 
una altra vegada a avisar per part de l’empresa que s’anava a realitzar 
definitivament el precinte.  Així va ser, i va deixar d’emetre la TV Aquí. 
 
 Aquí TV crec que, com dèiem ahir en una reunió on estàvem 
entitats de la comarca, els sindicats, federacions d’associacions de veïns i 
partits polítics i d’altres institucions, representa quelcom més que un projecte 
de TV privada. És a dir, no s’hi pot comparar en aquests moments amb les 
televisions privades que hi ha en aquest país. 
 
 Ha estat un projecte professional que ha intentat representar una 
ambició, un reflex del que ha estat la Comarca del Baix Llobregat, i que ha 
estat un mitjà a l’abast de tots els que hi som aquí i de moltes persones 
d’aquesta Comarca, per poder transmetre les nostres inquietuds, per reflectir 
els nostres problemes, les nostre solucions i les nostres demandes. 
 
 Crec que en aquest sentit coincidim tots amb què era un projecte 
que anava més enllà del que evidentment pugui representar l’empresa Aquí 
TV. A nivell legal, si recordeu, hi ha un decret que obria una sèrie de 
concursos, el mateix Ajuntament de Cornellà va presentar una sol·licitud, va 
haver 115 iniciatives en la Comarca que es van presentar i tal com esta l’espai 
de freqüències del país, fins el dia d’avui, no ha hagut la concessió de cap 
tipus de llicència ni a privats ni a públics, per tant, les emissions que es 
realitzen per televisions públiques o pels privats, haurien d’estar en una 
situació il·legal. 
 
 Per això, vista la situació que es va produir, i que, a més, per part 
de la Conselleria de Presidència, no s’ha donat cap tipus de resposta a la 
sol·licitud del Consell Audivisual de Catalunya de què s’expliqués per quines 
raons o motius s’havia de tirar cap endavant aquest precinte, creiem que 
potser s’amaguen altres interessos inexplicables. Això i tot, sense entrar en fer 
faules sobre quelcom que desconeixem, el que sí que coneixem és que hi ha 
una decisió bastant desproporcionada vista la situació que existeix al país, i, 
per tant, hem cregut convenient que s’impulsi –derivat també d’una reunió 
que va haver ahir a la tarda- una certa pressió que permeti que Aquí TV, torni 
a reprendre la seva emissió. 
 
 La Moció que hem presentat és una Moció que recull tota aquesta 
situació que s’ha produït. Manifestem que creiem que atempta contra la 
llibertat d’expressió perquè és una mesura desproporcionada que no s’ajusta a 
cap tipus de normativa en aquests moments. És la primera vegada que es 
produeix aquesta situació, i a més, a part de manifestar la nostra posició de 
rebuig, allò que és cert és que avui, per part de l’Ajuntament, la representació 
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d’entitats comarcals, d’associacions i institucions, s’ha demanat una trobada 
amb la Conselleria de Presidència amb la finalitat de parlar amb ells, i veure 
quines possibilitats hi ha de trobar sortides, com en uns altres casos que no 
han acabat en un precinte.  
 
 La finalitat d’aquesta Moció és aquests, i aquest és l’acord que es 
proposa al Ple.             
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup ha presentat una 
esmena a la totalitat, i, tot plegat, ha estat molt precipitat. La cosa més 
important és poder retornar Aquí TV a la seva vida, i nosaltres hem fet una 
esmena perquè consideràvem que en el  redactat que s’ha presentat hi havia  
coses amb les quals no hi estàvem d’acord, com per exemple, el foment a la 
iniciativa privada i nosaltres, com no som un partit lliberal, doncs no estàvem 
d’acord amb això. 
 
 De manera que el que demanem és: 
 
 - Donar suport a les iniciatives públiques, quan el Grup Socialista 
posava públiques i privades, nosaltres diem públiques, encaminades a oferir 
un servei públic.  
 
 - Manifestar la imperiosa necessitat d’establir una legislació 
reguladora, -estem d’acord-.  
 
 - Declarar que en espera de la normalització del cos legal, que ha de 
regular les televisions locals i comarcals, la Generalitat accepti que les 
emissores ja existents han de poder continuar. 
 
 - Adreçar-nos a la Generalitat, amb el requeriment de què de forma 
immediata, anul·li l’ordre de clausura. És un problema metodològic, fruit de 
les preses, de manera que casem-ho. Tan sols demanem que hi ha uns punts 
que s’han de modificar, bàsicament, tanta iniciativa privada no ens agrada a 
nosaltres, doncs casem-ho i ja està. L’important és que Aquí TV pugui 
treballar de seguida. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que buscant que tothom estigués còmode en el 
redactat, i, potser anticipant-me a les paraules que després ha dit l’Alcalde, -
aquests grams de tolerància-, uns hem posat un cert grau de tolerància per 
poder trobar un punt d’acord amb el Grup d’ERC. 
 
 És cert que, ara, llegir la Moció seria un embolic, però, de totes 
maneres, deixar clar que la Moció, amb les aportacions que fa el Grup d’ERC, 
en sí no altera gaire -a part d’aqueixes matisacions que ha fet el Sr. Tardà-  i 
respecte allò que crec és més important,  el tema que s’arregli tota la situació 
de les freqüències de les televisions, que, evidentment, TV Aquí torni a emetre, 
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i que reclamem que de forma immediata es trobi una solució a tot aquest 
tema. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que s’alegra que hi hagi 
aqueixa bona predisposició. 
 
 Jo represento a una organització que, per sobre de tot, defensa la 
iniciativa pública, però, independentment d’això, l’objectiu ha de ser que 
aquesta emissora continuï funcionant i reclamar de les autoritats competents  
que s’alleugereixi  la normativa i que aquestes televisions puguin entrar. 
 
  Tot seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup lamenta 
que s’hagi tancat l’emissora TV Aquí, i creiem que serà perquè va començar a 
emetre abans de tenir tots els permisos,  de fet, en l’Ajuntament mateix, si una 
persona vol fer una obra a casa seva, primer, ha de presentar el permís 
d’obres i començar a edificar quan l’Ajuntament li doni el permís, i, 
lògicament, amb més motiu amb una televisió o una ràdio, sinó tothom podria 
tenir una ràdio o una televisió a casa seva que emetés localment. 
 
 No sé la Moció com ha quedat exactament, però de la Moció que heu 
presentat vosaltres el tercer i quart punt, crec que no s’ajusta a la realitat i si 
aquests dos punts, desapareixen i s’adjunten els altres,  votaríem a favor. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que confiem en com ha 
de quedar la Moció, donarem un vot de confiança, i, a mi  -no vaig a entrar en 
debats ni de públiques ni de privades, hi ha suficients defensors aquí- allò  
que m’interessa és que una emissora que està arrelada en la ciutat, i que ha 
estat pionera en la ciutat, no es tanqui i que es faci tot el possible perquè 
continuï treballant. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que comença 
excusant-se per no haver pogut anar ahir a la reunió convocada per Aquí TV. 
No vaig poder assistir per motius privats però nosaltres defensarem la Moció, 
no només per l’expressió de cada un dels punts, sinó pel que representa Aquí 
TV. 
 
 Penso que moltes vegades  hi ha emissores de TV públiques que la 
missió de fer un servei públic d’informació que aprofundeixi en la pluralitat 
social i cultural, no ho compleixen  només cal veure els informatius d’algunes 
televisions que són públiques. 
 
 Crec que Aquí TV ha fet un esforç per reflectir la pluralitat de la 
Comarca, de totes les entitats, de tots els partits i tots els pensaments 
diferents que hi ha en el nostre entorn i que això s’ha de reconèixer, i potser 
que això sigui precisament la base per la qual han decidit tancar l’emissora. 
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 Per tant, nosaltres estem d’acord en el redactat final que s’acordi, 
però realment en què es té que defensar que continuï emetent Aquí TV. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que, sense ànims de polèmica en això, el 
problema està en què en aquests moments, no hi ha cap televisió que estigui 
legalitzada, per això s’haurà de trobar una explicació, això no és pas 
misticisme. Per tant, quan no hi ha justificacions i quan l’expedient 
administratiu es justifica de la forma que es justifica, per poder tancar 
aquesta televisió, considerem, per ser una mica mesurats, que és 
desproporcionat. 
 
 De la Moció que teniu, el tercer punt se suprimiria perquè és un 
dels acords a què hem arribat amb  el Grup d’ERC, i, en el quart punt l’únic 
que se suprimiria seria la paraula “privades”.  
 
 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per indicar que se li ha donat la Moció al mateix 
moment que ha començat el Ple, i, realment, no hem tingut temps de llegir-la. 
Si les donéssiu, com a mínim, un dia abans, segurament podríem replicar una 
miqueta abans. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que ha quedat clar el text que es vota, preguntant al Sr. Tardà 
si ho vol precisar. Intervé el Sr. Tardà per manifestar que creu que es pot 
precisar, perquè té el paper manuscrit del Sr. Balmón, i està d’acord en 
suprimir el primer punt,  suprimir el tercer punt, i del punt quart suprimiria 
la paraula privada i prou, amb la qual cosa estem tots d’acord. Crec que com 
que tothom té la Moció que ha presentat el Grup Socialista, tan sols s’ha de 
tenir present que se suprimeix el primer apartat, el tercer i que en el punt 
quart se suprimeix la paraula “privada”, i la resta, tot queda igual. 
 
 A continuació el Sr. Alcalde indica al Sr. Balmón que procedeixi a 
llegir el text definitiu. Pren la paraula el Sr. Balmón indicant que el punt 
primer diu: “Recolzar les iniciatives públiques encaminades a oferir un servei 
públic d’informació, que aprofundeixi en la pluralitat social i cultural d’un 
territori i potenciï la proximitat del ciutadà amb la seva realitat local.”.  
 
 Només es treu la paraula privada, aclareix el Sr. Alcalde. Si és així 
com heu quedat em sembla molt bé, però aclareix estem parlant, en aquest 
cas, d’un mitjà que és privat. Intervé el Sr. Tardà per manifestar que li sabria 
greu que es frivolitzés, però aquí, al menys per part del Grup Municipal 
d’Esquerra, es demana i s’exigeix a la Generalitat que l’Aquí torni a emetre 
perquè ha demostrat ser una emissora plural, democràtica, no pas perquè 
sigui privada, perquè si fos dolenta o fos parcial, no li donaríem suport. Per 
nosaltres és important que figuri “pública”, i  aleshores aquí hi ha una 
excepcionalitat.  
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 El segon punt queda igual que estava. El tercer se suprimeix diu el 
Sr. Tardà perquè nosaltres hem presentat una esmena, tenim dret a 
presentar-la. I el quart diu el Sr. Alcalde quedaria exactament igual que està 
només que s’indicarà les iniciatives, en genèric. El cinquè que és el donar 
trasllat, resta com està.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció amb les esmenes és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 Per la qual cosa la Moció quedaria redactada amb els termes 
següents: 
 
 
 “El 23 de novembre de 2000 es va interrompre indefinidament 
l’emissió del canal 54 de televisió, utilitzat des de juny de 1999 per Aquí 
Televisió, oferint una programació estable de caire comarcal i professional des 
de Cornellà de Llobregat. Aquí Televisió és una de les 115 iniciatives de la 
comarca del Baix Llobregat, que presentaren sol.licituds per a la gestió del 
servei de televisió local per ones terrestres, d’acord amb el procediment 
establert al Decret 320/1996 de la Direcció General de Radiodifusió i Televisió 
de la Generalitat de Catalunya, la resolució de les quals encara està en 
suspens a l’espera de la planificació a realitzar per l’administració central en la 
reserva provisional de freqüències de televisió local per tot l’Estat. 
 
 Atès que Aquí Televisió ha vingut oferint des de Cornellà una 
programació estable de caire comarcal que considerem, nosaltres i ben segur 
la ciutadania, professional i d’interès per al conjunt del territori. 
 
 Davant aquests fets i donada la indefinició normativa sobre la 
reglamentació d’emissions de televisió local i comarcal a Catalunya, que es 
remunta als anys 1995 i 1996, l’Alcalde President proposa al Ple municipal 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Recolzar les iniciatives públiques encaminades a oferir un 
servei públic d’informació, que aprofundeixi en la pluralitat social i cultural 
d’un territori i potenciï la proximitat del ciutadà amb la seva realitat local. 
 
 Segon.- Manifestar la imperiosa necessitat d’establir una legislació 
reguladora respecte de les emissions de televisió local, que permeti estabilitzar 
el sector. Reclamant la publicació del pla de freqüències de televisió local 
anunciat pel Partit Popular des de fa 3 anys i la modificació de la Llei de 
Televisions Locals per Ones Hertzianes (27 de desembre de 1995). 
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 Tercer.- Manifestar la nostra oposició i rebuig a les interferències 
realitzades contra les iniciatives que, amb un ampli recolzament social, avalat 
per una extensa experiència en el sector de la comunicació local, i davant la 
indefinició normativa al sector, han emprès el camí de l’acció informativa 
profesionalitzada i de qualitat, com és el cas d’Aquí Televisió. 
 
 Quart.- Adreçar-nos a la Generalitat de Catalunya amb el 
requeriment que de forma immediata anul·li l’ordre de clausura d’Aquí 
Televisió. 
 
 Cinquè.- Traslladar aquest acord a la Direcció General de 
Radiodifusió i Televisió, a la conselleria de Presidència de la Generalitat de 
Catalunya, així com a tots els grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya.” 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores i cinc minuts, de la 
qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 


